
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Ι. Οικονόµου, Ε.

Αγαθοπούλου, Α. Συρίγου και Γ. Μουλκιώτη, σελ. 4243
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Λύκειο της Σχολής Ξενόπουλου, σελ. 4248
3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 4239, 4240, 4242, 4246

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανάγνωση αναφορών µε αριθµό από 294 έως 355 σελ.

4216 – 4226                     
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών , σελ.

4227 - 4235
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 8 Νοεµβρίου 2019, σελ. 4236
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων, µε

θέµα: «Σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση των Ελληνικών  Πετρε-
λαίων  (ΕΛ.ΠΕ).», σελ. 4236

β) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέ-
σεων:

i. µε θέµα: «Θα προχωρήσει η πλήρωση των 393 οργανικών
θέσεων σε προνοιακούς φορείς τις οποίες θεσµοθέτησε ο
ΣΥΡΙΖΑ µε µόνιµο προσωπικό;», σελ. 4238

ii. µε θέµα: «Απασχόληση συνταξιούχων ναυτικών στις Ακα-
δηµίες Εµπορικού Ναυτικού», σελ. 4244

γ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων: 
i. µε θέµα: «Οι αγρότες του Νοµού Ροδόπης αναµένουν τις

αποζηµιώσεις», σελ. 4241
ii. µε θέµα: «Η ελαιοκαλλιέργεια και το ελαιόλαδο εκπέµ-

πουν SOS. Ακούει κανείς;», σελ. 4243
δ) Προς τον Υπουργό Εθνικής  Άµυνας, µε θέµα: «Τοποθέ-

τηση του Υφυπουργού Εθνικής   Άµυνας Αλκιβιάδη Στεφανή
στη θέση ειδικού  συντονιστή για τη µετακίνηση αιτούντων
άσυλο από τα νησιά», σελ. 4246

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίων νόµων:

α) Οι Υπουργοί Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Επενδύσεων,
Προστασίας του Πολίτη, Παιδείας και Θρησκευµάτων, Εργα-
σίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, Υγείας, Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, Δικαιοσύνης, Εσωτερικών, Ναυτιλίας και Νησιω-
τικής Πολιτικής, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Τουρι-
σµού και Επικρατείας, κατέθεσαν στις 4-11-2019 σχέδιο
νόµου: «Κύρωση α) της από 25-09-2019 Π.Ν.Π. «Επείγουσα
ρύθµιση για την απαλλαγή από την υποχρέωση απόδοσης
του φόρου διαµονής» (Α’ 142), β) της από 30-09-2019 Π.Ν.Π.
«Κατεπείγουσες ρυθµίσεις αρµοδιότητας των Υπουργείων
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Εσωτερικών, Οικονοµικών και
Υγείας» (Α’ 145), γ) της από 04-10-2019 Π.Ν.Π. «Κατεπείγου-
σες ρυθµίσεις αρµοδιότητας του Υπουργείου Υγείας» (Α’
150) και άλλες διατάξεις», σελ. 4243

β) Οι Υπουργοί Πολιτισµού και Αθλητισµού, Οικονοµικών,
Ανάπτυξης και Επενδύσεων, Προστασίας του Πολίτη, Δικαιο-
σύνης, Εσωτερικών, καθώς και ο Υφυπουργός Πολιτισµού
και Αθλητισµού, κατέθεσαν στις 4-11-2019 σχέδιο νόµου:
«Κύρωση της Σύµβασης του Συµβουλίου της Ευρώπης που
υπογράφθηκε στο Magglingen/Macolin την 18η Σεπτεµβρίου
2014, σχετικά µε τη χειραγώγηση των αθλητικών αγώνων,

επείγοντα µέτρα για την αντιµετώπιση της βίας στον αθλητι-
σµό και άλλες διατάξεις», σελ. 4243

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΑΒΔΕΛΑΣ Α. , σελ. 4215 - 4248

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΒΔΕΛΑΣ Α. , σελ. 4239, 4240, 4242, 4246
ΒΙΤΣΑΣ Δ. , σελ. 4246

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΒΙΤΣΑΣ Δ. ,  σελ. 4246, 4247
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 4236, 4237
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 4244, 4245
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 4245, 4246
ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ Δ. , σελ. 4239, 4240
ΠΑΠΠΑΣ Ν. , σελ. 4236, 4237
ΣΚΡΕΚΑΣ Κ. , σελ. 4241, 4242, 4243, 4244
ΣΤΕΦΑΝΗΣ Α. , σελ. 4247
ΦΩΤΙΟΥ Θ. , σελ. 4238, 4239, 4240
ΧΑΡΙΤΟΥ Δ. , σελ. 4241

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΓ’

Πέµπτη 7 Νοεµβρίου 2019



Αθήνα, σήµερα στις 7 Νοεµβρίου 2019, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΑΒΔΕΛΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής
κ. Μαρία - Αλεξάνδρα Κεφάλα, Βουλευτή Ιωαννίνων, τα ακό-
λουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

Θ’ ΑΝΑΘΕΩΡΗΤΙΚΗ ΒΟΥΛΗ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΓ’

Πέµπτη 7 Νοεµβρίου  2019



Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

4216 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΓ’ - 7 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2019 4217



4218 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΓ’ - 7 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2019 4219



4220 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΓ’ - 7 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2019 4221



4222 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΓ’ - 7 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2019 4223



4224 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΓ’ - 7 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2019 4225



4226 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΓ’ - 7 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2019 4227



4228 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΓ’ - 7 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2019 4229



4230 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΓ’ - 7 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2019 4231



4232 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΓ’ - 7 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2019 4233



4234 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΓ’ - 7 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2019 4235



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Κατ’ αρχάς επιτρέψτε µου πρώτα να ανακοινώσω στο Σώµα το
δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 8 Νοεµβρίου
2019, το οποίο έχει ως εξής:

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 170/4-11-2019 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Χανίων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μανούσου Βολουδάκη προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Αξιοποίηση των SMPs και
ANFAs για χρηµατοδότηση δηµοσίων επενδύσεων.».

2. Η µε αριθµό 183/5-11-2019 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Χαρούλας Καφαντάρη προς τον Υφυπουργό στον
Πρωθυπουργό κ. Στυλιανό Πέτσα, µε θέµα: «Διαµόρφωση Πάρ-
κου Ραδιοφωνίας «ΕΡΤ Α.Ε.» στο Δήµο Ιλίου».

3. Η µε αριθµό 164/1-11-2019 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηλείας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Μιχάλη Κατρίνη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Ενιαίοι κανόνες αντιµετώπισης
δανειοληπτών».

4. Η µε αριθµό 171/5-11-2019 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Πειραιώς του ΜέΡΑ25 κ. Φωτεινής Μπακαδήµα προς τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, µε θέµα: «Απάνθρωπες εικό-
νες στο κέντρο υποδοχής και ταυτοποίησης (ΚΥΤ) Λέρου».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής.)

1. Η µε αριθµό 168/4-11-2019 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Επα-
νεξέταση της απόφασης για εγκατάσταση σταθµού µετατροπής
στη Δαµάστα Ηρακλείου.».

2. Η µε αριθµό 172/5-11-2019 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρσένη προς
τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, µε θέµα: «Συστηµατική κα-
ταστολή εις βάρος πολιτών που εναντιώνονται στις εξορύξεις
στην Ήπειρο».

3. Η µε αριθµό 175/5-11-2019 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Κέρκυρας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Δηµητρίου Μπιάγκη προς
τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Υπολειτουργεί το ΕΚΑΒ Κέρκυ-
ρας.».

4. Η µε αριθµό 173/5-11-2019 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρσένη προς
τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Ελλιπής συγ-
κοινωνιακή σύνδεση του Δήµου Αγίων Αναργύρων µε τα δίκτυα
σταθερής τροχιάς».

5. Η µε αριθµό 174/5-11-2019 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρσένη προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Καθυστέ-
ρηση υλοποίησης έργου υπογειοποίησης καλωδίων υψηλής
τάσης και αποµάκρυνσης πυλώνων υψηλής τάσης στη δυτική
Αθήνα».

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1107/4-10-2019 ερώτηση του Βουλευτή Κέρκυ-
ρας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξανδρου
- Χρήστου Αυλωνίτη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα:
«Αποκατάσταση της εικόνας εγκατάλειψης του Αχίλλειου ανα-
κτόρου στην Κέρκυρα».

2.- Η µε αριθµό 792/20-9-2019 ερώτηση του Βουλευτή Αργο-
λίδας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Ανδρέα Πουλά προς τον Υπουρ-
γό Υγείας, µε θέµα: «Λήξη συµβάσεων εργαζοµένων µέσω ΕΣΠΑ
και ΟΑΕΔ στα δηµόσια νοσοκοµεία».

3. Η µε αριθµό 537/6-9-2019 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς  κ. Χαράλαµ-
που Μαµουλάκη προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών,
µε θέµα: «Ο σχεδιασµός της Κυβέρνησης για τους δύο εν εξελί-

ξει διαγωνισµούς για τον Βόρειο Οδικό Άξονα Κρήτης (ΒΟΑΚ)».
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε έγγραφό του ο Γενικός

Γραµµατέας Νοµικών και Κοινοβουλευτικών Θεµάτων ενηµερώ-
νει το Σώµα για τα εξής: 

«Με την παρούσα σάς ενηµερώνουµε, σχετικά µε τη συζήτηση
των επίκαιρων ερωτήσεων στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού
ελέγχου την Πέµπτη 7 Νοεµβρίου 2019, ότι οι ερωτήσεις που θα
συζητηθούν είναι οι εξής: 

Η µε αριθµό 185/5-11-2019 επίκαιρη ερώτηση, που θα απαν-
τηθεί από τον Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων κ. Σπυρίδωνα
- Άδωνη Γεωργιάδη, οι µε αριθµό 180/5-11-2019 και 184/5-11-
2019 επίκαιρες ερωτήσεις, που θα απαντηθούν από τον Υφυ-
πουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Κωνσταντίνο
Σκρέκα, η µε αριθµό 165/4-11-2019 επίκαιρη ερώτηση, που θα
απαντηθεί από τον Υφυπουργό Εθνικής Άµυνας κ. Αλκιβιάδη Στε-
φανή, η µε αριθµό 181/5-11-2019 επίκαιρη ερώτηση, που θα
απαντηθεί από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέ-
σεων κ. Παναγιώτη Μηταράκη, και η µε αριθµό 167/4-11-2019
επίκαιρη ερώτηση, που θα απαντηθεί από την Υφυπουργό Εργα-
σίας και Κοινωνικών Υποθέσεων κ. Δόµνα - Μαρία Μιχαηλίδου.».

Αρχίζουµε, λοιπόν, τη συζήτηση µε την πέµπτη µε αριθµό
185/5-11-2019 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βου-
λευτή Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς κ. Νικολάου Παππά προς τον Υπουργό Ανάπτυξης
και Επενδύσεων, µε θέµα: «Σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση των
Ελληνικών Πετρελαίων (ΕΛ.ΠΕ)».

Κύριε Παππά, έχετε δύο λεπτά στη διάθεσή σας και σας ενη-
µερώνω ότι ο κ. Γεωργιάδης θέλει να φύγει, για να τηρήσουµε
τον χρόνο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, έχουµε δει δηµοσιεύµατα και τη δηλωµένη

πρόθεση της Κυβέρνησης για πλήρη ιδιωτικοποίηση του εναπο-
µείναντος µεριδίου του δηµοσίου στα Ελληνικά Πετρέλαια και
αυτό, από ό,τι διαφαίνεται, θα αφορά και την εκχώρηση των δι-
καιωµάτων των εξορύξεων. Η σηµερινή µας ερώτηση έρχεται να
σας ρωτήσει γιατί, ποια είναι η οικονοµική λογική πίσω από αυτή
την ακραία επιλογή και µάλιστα σε µία περίοδο όπου πυκνώνουν
οι εκτιµήσεις και οι ενδείξεις ότι τα κοιτάσµατα στην ελληνική
αποκλειστική οικονοµική ζώνη είναι κοιτάσµατα µεγάλα, τα οποία
δύνανται να αποφέρουν πολλαπλά οφέλη. Έχετε δώσει ένα σύν-
θηµα για γενική αποχώρηση του δηµοσίου. 

Δυστυχώς, η δική µας διακυβέρνηση παρέλαβε από εσάς ζη-
µιογόνα τα ΕΛΠΕ -κι εδώ, νοµίζω, έχετε και µία ευκαιρία να µας
εξηγήσετε, γιατί ήταν ζηµιογόνα µε τη δική σας διακυβέρνηση
και πέρασαν στην κερδοφορία µε τη δική µας διακυβέρνηση, κάτι
πρέπει να γινόταν εκεί πέρα, δεν είχαµε καµµία αστρονοµική αύ-
ξηση των τζίρων- και, βεβαίως, κληρονοµήσαµε και µία υποχρέ-
ωση για πλήρη ιδιωτικοποίηση, την οποία µέσα από σκληρή
διαπραγµάτευση τη φτάσαµε σε ένα σηµείο, που έλεγε ότι θα
κρατήσει το δηµόσιο το µερίδιό του και, βεβαίως, θα έχει την
πλειοψηφία στην κρατική εταιρεία υδρογονανθράκων. Τώρα
έχουµε ένα πισωγύρισµα. Και προσέξτε να δείτε τι γίνεται εδώ.
Για τη ΔΕΗ η Κυβέρνησή σας λέει ότι θα την πουλήσει επειδή
υποτίθεται ότι είναι ζηµιογόνα. Τα ΕΛΠΕ θέλετε να τα πουλήσετε
παρ’ όλο που είναι κερδοφόρα. Δηλαδή, και µε κέρδη και ζηµιές
και µε κρύο και µε ζέστη, εσείς πουλάτε. Ξέρουµε γιατί. Διότι
προς τιµήν σας έχετε αποδεχτεί ότι είστε θατσερικοί. Αναµέ-
νουµε τις απαντήσεις σας, κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ. 
Θα απαντήσει ο Υπουργός Ανάπτυξης και Επενδύσεων κ. Σπυ-

ρίδων - Άδωνις Γεωργιάδης. Κύριε Γεωργιάδη, έχετε τρία λεπτά
στη διάθεσή σας.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Τι ωραία που θα ήταν, κύριε Παππά, η ζωή για εσάς του Συνα-
σπισµού της Αριστεράς, αν δεν είχατε κυβερνήσει. Τι ωραία που
θα ήταν! Θα ερχόσασταν σήµερα εδώ, θα κάνατε έναν ωραίο
«δεκάρικο», περίπου σαν κι αυτόν που ακούσαµε, κατά της ιδιω-
τικοποίησης των ΕΛΠΕ, θα σας αποθέωναν περίπου τα µέσα της
Αριστεράς για τη µάχη κατά της ιδιωτικοποιήσεως, θα υβρίζατε
και λίγο την αείµνηστη βαρώνη Μάργκαρετ Θάτσερ, θα λέγατε
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για µένα για το πόσο φανατικός νεοφιλελεύθερος είµαι και θα
ήµασταν όλοι ευχαριστηµένοι. Δυστυχώς για εσάς, κύριε Παππά,
κυβερνήσατε. Είπατε προηγουµένως «η ακραία επιλογή της ιδιω-
τικοποιήσεως» και είπατε ότι είχατε διασφαλίσει την πλειοψηφία
του δηµοσίου.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Στην εταιρεία υδρογονανθράκων.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων: Το είπατε επίτηδες αυτό, ενώ µιλάµε για τα
ΕΛΠΕ. Για ποιον λόγο; Για να µην ακούσει ο ελληνικός λαός µία
ηµεροµηνία: 18-4-2018. Ξέρετε ποια είναι αυτή η ηµεροµηνία;
Είναι η ηµεροµηνία που το ΤΑΙΠΕΔ διεξήγαγε διεθνή διαγωνισµό
για την πώληση του 50,1% του µετοχικού κεφαλαίου των ΕΛΠΕ.
Μήπως θυµάστε, κύριε Παππά, στις 18-4-2018 ποιος περίπου
ήταν Πρωθυπουργός της χώρας και ποιος ήταν Υπουργός; Εσείς
Υπουργός, η κυρία δίπλα σας Υπουργός, ο κ. Αλέξης Τσίπρας
Πρωθυπουργός. Καλά, εσείς οι διαπρύσιοι αντίπαλοι της Θά-
τσερ, κατά των ιδιωτικοποιήσεων, πώς δεν προτάξατε τα στήθη
σας, να σταµατήσετε αυτή την επαίσχυντη πώληση της κερδο-
φόρου εταιρείας των Ελληνικών Πετρελαίων;

Τώρα θα κάνω µια παρένθεση εδώ. Μου ζητήσατε κάποιου εί-
δους εξήγηση, γιατί ήταν ζηµιογόνα επί των ηµερών µας και κερ-
δοφόρα επί των ηµερών σας. Αν κι έχω πολλές φορές προσφερ-
θεί -και µάλιστα εντελώς δωρεάν- να µε καλέσετε στην Κουµουν-
δούρου για να σας κάνω βασικά µαθήµατα οικονοµίας, δεν το
έχετε δεχτεί.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Εσείς σε εµάς;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων: Εγώ, βεβαίως. Γιατί ένας, όχι πρωτοετής, Α’
δηµοτικού θα ήξερε ότι όταν το πετρέλαιο είναι 100 δολάρια και
τα περιθώρια κέρδους των διυλιστηρίων είναι µικρά, όταν το πε-
τρέλαιο πάει 27 δολάρια, τα περιθώρια κέρδους των διυλιστη-
ρίων είναι µεγάλα. Ακόµα κι εσείς το καταλαβαίνετε αυτό. Άρα
δεν έπρεπε να µε ρωτήσετε.

Δεύτερον και κυριότερο, όµως, σίγουρα θα γνωρίζετε, ειδικά
για τα ΕΛΠΕ, ότι επί της δικής µας κυβερνήσεως έγιναν δύο δι-
σεκατοµµύρια επενδύσεις για να γίνει το νέο διυλιστήριο, το
οποίο είχατε την τύχη να εγκαινιαστεί επί των ηµερών σας. Δη-
λαδή, εµείς πληρώνουµε για να αυξηθεί η παραγωγή των ΕΛΠΕ,
άρα ήταν η εποχή που βάζαµε τα λεφτά και µειωνόταν η παρα-
γωγή, και εσείς απολαύσατε χαµηλότερες τιµές πετρελαίου και
ένα καινούργιο διυλιστήριο µε το κλειδί στο χέρι. Και έρχεστε
εδώ και µας κάνετε και τον έξυπνο.

Άρα, λοιπόν, για να έρθω στην ουσία. Η «ακραία» επιλογή της
ιδιωτικοποιήσεως των ΕΛΠΕ –εσείς την είπατε «ακραία» επιλογή-
έγινε από τον Πρωθυπουργό της Ελλάδος Αλέξη Τσίπρα. Αυτός
έκανε αυτή την «ακραία» επιλογή. Δεν τα κατάφερε, αλλά –και
θα κλείσω µε αυτό την πρωτολογία µου- γιατί δεν τα κατάφερε;
Δεν τα κατάφερε, γιατί λόγω της κακής διακυβερνήσεώς του, το
τίµηµα το οποίο έπαιρνε η διακυβέρνησή σας ήταν πάρα πολύ
χαµηλό και άρα δεν πληρούσε τους όρους του διαγωνισµού.
Προφανώς τώρα, µε Πρωθυπουργό τον Κυριάκο Μητσοτάκη, αν
γίνει η ιδιωτικοποίηση και µε όποιον τρόπο επιλεγεί, το τίµηµα
θα είναι πολύ µεγαλύτερο. 

Αλλά για να µη µείνουµε στη διαδικασία της ιδιωτικοποίησης,
κύριε Πρόεδρε –και κλείνω-, θα διαβάσω µόνο την παράγραφο
της ενισχυµένης εποπτείας του Ιουνίου του 2019. Γιατί θα µπο-
ρούσατε να πείτε: «Εντάξει, από τον Απρίλιο του 2018 µέχρι
τώρα είχαµε αλλάξει γνώµη». Όχι, γιατί τον Ιούνιο του 2019, δη-
λαδή πριν από τέσσερις µήνες, στο κείµενο της ενισχυµένης επο-
πτείας των θεσµών διαβάζουµε επί λέξει τα εξής: «Σε σχέση µε
τα ΕΛΠΕ, επετεύχθη µία συµφωνία µεταξύ των ελληνικών αρχών
-δηλαδή της κυβέρνησης Τσίπρα- ότι το ΤΑΙΠΕΔ λαµβάνει µια εν-
τολή για να µελετήσει όλες τις διαθέσιµες επιλογές προς την κα-
τεύθυνση, όµως, του να προχωρήσει η συναλλαγή -δηλαδή η
ιδιωτικοποίηση». Δηλαδή συζητάγατε αν θα γίνει µε «book value»,
αν θα γίνει µε διεθνή διαγωνισµό, αν θα γίνει µε στρατηγικό επεν-
δυτή, αλλά η συναλλαγή, δηλαδή η πώληση του 50,1%, συµφω-
νήθηκε εκ νέου από εσάς τον Ιούνιο του 2019. Και έρχεστε, κύριε
Παππά, τον Νοέµβριο του 2019 και βάζατε στο στόµα σας τη
Μάργκαρετ Θάτσερ! Αφήστε την εκεί που είναι, εσείς ξεπερά-
σατε τη Μάργκαρετ Θάτσερ. Νά ’στε καλά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Παππά, έχετε
τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Γεωργιάδη, εδώ δεν χρειάζεται
να κάνουµε ότι δεν καταλαβαινόµαστε. Το κείµενο ακριβώς που
διαβάσατε παραπέµπει σε µία συµφωνία, κατά την οποία το δη-
µόσιο διακρατά το 50,1% της εταιρείας εξορύξεων και των δι-
καιωµάτων και βεβαίως σηµαντικό µερίδιο, γιατί ήταν συµφωνία
τριµερής, είχε και το δηµόσιο και τον ιδιώτη επενδυτή και βε-
βαίως τη συµφωνία των θεσµών. Από αυτή τη συµφωνία έχει µο-
νοµερώς αποχωρήσει ο ιδιώτης επενδυτής. Ένα πράγµα σας
ρώτησα: Θα πάτε για συνολική αποχώρηση του δηµοσίου από
την εταιρεία Ελληνικά Πετρέλαια; Δεν µου απαντήσατε. 

Ιδιωτικοποίηση το ένα, ιδιωτικοποίηση και το άλλο. Και σας
λέω, από εσάς κληρονοµήσαµε –δεν µιλάω για τα «καταπλη-
κτικά» που εµπνεύστηκαν οι φωστήρες που ξέρουν οικονοµικά
τύπου Θάτσερ και Πινοσέτ, που έλεγαν ότι θα βγάλουµε 50 δι-
σεκατοµµύρια από ιδιωτικοποιήσεις, το 2010 και το 2012, αλλά
κληρονοµήσαµε µία συµφωνία που έλεγε ότι θα αποχωρήσει το
δηµόσιο συνολικά. Την αλλάζουµε, λοιπόν, αυτή τη συµφωνία. 

Έρχεστε και µας διαβάζετε εδώ το τελευταίο κείµενο των θε-
σµών που λέει ότι πρέπει να δούµε ποιες ιδέες µπορεί να εφαρ-
µοστούν, για να προχωρήσει το συµφωνηθέν. Θα πάτε σε αυτό
που είχαµε συµφωνήσει εµείς; Αυτό θα ήταν µια απάντηση. Πείτε
µας τώρα ότι θα πάτε στη συµφωνία όπου κρατάει το δηµόσιο
µερίδιο και το 50,1% της εταιρίας εξορύξεων. Δεν είπατε αυτό.
Βάλατε µια ταµπέλα «ιδιωτικοποίηση», είπατε τα γνωστά σας, ότι
σας είχαµε ξεπεράσει κιόλας -προς Θεού- και συνεχίσατε. 

Και για να σας προλάβω, δεν είναι ασύνηθες το δηµόσιο να
διακρατά σηµαντικό µερίδιο σε εταιρείες ειδικά που έχουν τέ-
τοιου τύπου κρίσιµες υποδοµές και δικαιώµατα στα χέρια τους.
Δεν σας λέω για χώρες όπως η Κίνα και το Μεξικό. Σας παρα-
πέµπω σε χώρες όπως η Νορβηγία, όπου η «STATOIL» είναι 67%
δηµόσια, χώρες όπως η γειτονική µας Ιταλία, η οποία έχει την
«ENI» µε την οποία έχουµε και συµβόλαια, µε 30,1 συµµετοχή
του δηµοσίου.

Δεν καταλαβαίνω, λοιπόν, ποια ιδεοληψία θα σας οδηγήσει
εσάς να πάτε σε µια επιλογή η οποία θα οδηγήσει το δηµόσιο να
αποχωρήσει συνολικά, να εγκαταλείψει τα δικαιώµατα εξόρυξης
και αντί για αποκλειστική οικονοµική ζώνη να έχουµε θαλάσσια
οικόπεδα ιδιωτών και βεβαίως να αφήσει στην άκρη τη συµµε-
τοχή σε έναν οργανισµό ο οποίος παράγει κέρδη. 

Είναι µια επιλογή ιδεοληπτική. Σας καλώ ακόµα και τώρα να
δεσµευτείτε και να µας εξηγήσετε, επειδή επικαλεστήκατε τη
συµφωνία που είχαµε κάνει εµείς: Γυρνάτε σ’ αυτήν; Είναι πάρα
πολύ απλή ερώτηση. Θα τη δεχτώ και θα την καλωσορίσω κατά
το ήµισυ. Σας µιλάω ειλικρινά. Εάν γυρνάτε σε αυτό που είχαµε
συµφωνήσει εµείς, ότι κρατάει το ελληνικό δηµόσιο την πλειοψη-
φία στην εταιρεία εξορύξεων και συµµετοχή στα ΕΛΠΕ, είναι µια
πολύ σηµαντική είδηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Παππά.

Κύριε Γεωργιάδη, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Πρώτον, κύριε Παππά, δεν περίµενα τέτοιο
χτύπηµα κάτω από τη ζώνη σε συναδέλφους σας, όπως ο Γιάν-
νης Ραγκούσης, η Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου, ο φίλος σας
ο Χρήστος Σπίρτζης. Ντροπή. Είπατε: «Για τους φωστήρες των
50 δισεκατοµµυρίων». Καλώς γνωρίζετε ότι η εκτίµηση των 50 δι-
σεκατοµµυρίων έγινε µε την κυβέρνηση του Γιώργου Παπαν-
δρέου. 

Εγώ σας σέβοµαι, αλλά να είστε στη Βουλή και να κατηγορείτε
τόσους συναδέλφους σας στην Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ κατ’ αυτόν τον επαίσχυντο τρόπο; Δεν ξέρετε ότι αυτή την
υπογραφή την έχει ο Γιάννης Ραγκούσης από κάτω, η Μαριλίζα
Ξενογιαννακοπούλου, ο Χρήστος Σπίρτζης, ο Παναγιώτης Κου-
ρουµπλής; Δεν τους σέβεστε όλους αυτούς; Τους πετάτε στα
σκουπίδια, έτσι στη Βουλή; Τους πετάτε να τους φάνε τα σκυλιά,
ότι ήταν άσχετοι επί των οικονοµικών; Ντροπή σας. 

Αλλά για να συνεννοούµαστε, µόλις κατηγορήσατε τη µισή
Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ. Εάν η µισή Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ, ως πρώην Υπουργοί της κυβέρνησης
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Παπανδρέου και πασόκοι είναι άχρηστοι οικονοµικά, όπως εί-
πατε, είναι δικό σας πρόβληµα. Να το συζητήσετε σε µια συνε-
δρίαση της κεντρικής σας επιτροπής.

Πάµε τώρα στο ερώτηµα. Δεν υπάρχει καµµία µεγάλη είδηση.
Υπάρχει ένα θρασύτατο ψέµα από εσάς. Υπάρχει το δελτίο
Τύπου, της Ελληνικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείο Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας της 1ης Οκτωβρίου 2019. Εκ της θέσεως σας,
αποκλείεται να µη διαβάζετε τα δελτία Τύπου του Υπουργείου
Περιβάλλοντος και Ενέργειας για τα ΕΛΠΕ. Υπουργός είναι ο Κω-
στής Χατζηδάκης: «Είναι δέσµευση της Κυβέρνησης ότι προχω-
ρούµε προς την κατεύθυνση που συµφώνησε η κυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ. Εξετάζει το ΤΑΙΠΕΔ όλες τις επιλογές και θα κρίνουµε
µε βάση προφανώς το συµφέρον του δηµοσίου και ευρύτερα το
εθνικό συµφέρον». Και λίγο παρακάτω λέει ο Υπουργός Κωστής
Χατζηδάκης: «Εµείς δεν έχουµε πρόθεση το δηµόσιο να αποσυρ-
θεί συνολικά από τα ΕΛΠΕ».

Άρα το ξέρετε. Άρα, γιατί µε ρωτάτε; Για να σας θυµίσω ότι
εσείς ξεκινήσατε την ιδιωτικοποίηση και να µάθουν όλοι οι φίλοι
σας στην Αριστερά ότι είστε υποκριτές; 

Ακούστε, όµως, τώρα το καλύτερο. Μου λέτε για τα δικαιώ-
µατα εξόρυξης κ.λπ.. Κατ’ αρχάς, κύριε Πρόεδρε, να πω -και να
καταθέσω στα Πρακτικά- σχετικά µε τα δηµοσιεύµατα για την
έρευνα των µεγάλων κοιτασµάτων ότι έχουν διαψευσθεί από τη
διοίκηση των ΕΛΠΕ τα δηµοσιεύµατα. Ακόµα δεν έχουν ξεκινήσει
αυτές οι έρευνες για να έχουµε συγκεκριµένα στοιχεία. Μακάρι
να αποδειχθούν στο µέλλον αληθή. Σήµερα που µιλάµε υπάρ-
χουν κάποιες επιστηµονικές θεωρίες. Μακάρι να βρεθούν.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Ανάπτυξης και Επενδύσεων κ.
Σπυρίδων – Άδωνις Γεωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το
προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτι-
κών της Βουλής)

Δεν µου λέτε, όµως, κύριε Παππά, µιας και µου µιλάτε για τα
ΕΛΠΕ και τις συµβάσεις εξόρυξης, µήπως ξέρετε στις συµβάσεις
που διαπραγµατεύτηκε ο κ. Τσίπρας και ο κ. Σταθάκης, σε αυτές
τις συµβάσεις εξόρυξης που λέγατε, ποια είναι η πραγµατική
συµµετοχή των ΕΛΠΕ; Θα σας την πω εγώ τώρα. Σε δύο από τις
τέσσερις συµµετέχουν σε ποσοστό 20% και διαχειριστής από τις
τέσσερις τα ΕΛΠΕ είναι σε µία. Όλες οι άλλες συµβάσεις και όλα
τα άλλα ποσοστά, δηλαδή το 80% των δύο και το 100% των
άλλων δύο, η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ τις έχει δώσει στον ιδιωτικό
τοµέα, σε ιδιωτικές εταιρείες, ελληνικές και ξένες.

Σας το είπα ξανά στην αρχή. Θέλω να συνειδητοποιήσετε. Σας
το λέω για το καλό σας, δεν σας το λέω για το κακό σας. Μην
έρχεστε εδώ στη Βουλή υποκρινόµενοι ότι ο λαός πάσχει από
µια αµνησία και δεν θυµάται ποιος κυβέρνησε το 2015 - 2019. Το
2015 - 2019 κυβερνήσατε εσείς. Κυβερνήσατε µε µνηµόνιο. Πή-
ρατε τα εύσηµα του Σόιµπλε, κάνατε ιδιωτικοποιήσεις, φτιάξατε
το υπερταµείο αποκρατικοποιήσεων, δώσατε όλη την ελληνική
δηµόσια περιουσία εχέγγυο. Άρα, εσείς ειδικά ο ΣΥΡΙΖΑ δεν µπο-
ρείτε να µιλήσετε ξανά κατά των ιδιωτικοποιήσεων και υπέρ της
προασπίσεως δήθεν της δηµόσιας περιουσίας ποτέ. Θα περά-
σουν τρεις χιλιάδες χρόνια, θα ζητάτε συγγνώµη από τους φί-
λους της Αριστεράς και µπορεί κάποτε να σας συγχωρέσουν.

Εγώ, όµως, θέλω να σας πω και κάτι επί προσωπικού. Θα σας
πω και ποια είναι η δύσκολη θέση στην οποία µε έχετε φέρει προ-
σωπικά. Όταν ξεκινήσαµε την πολιτική µας διαδροµή και είχαµε
διαφωνίες, εγώ από την αρχή, από την πρώτη µέρα που έγινα
Βουλευτής, από το 2007, ήµουν «υπέρ» των ιδιωτικοποιήσεων.
Ποτέ δεν ήµουν «κατά». Πάντα «υπέρ» των ιδιωτικοποιήσεων.  

Εσείς, ο ΣΥΡΙΖΑ, ήσασταν στα πεζοδρόµια, φωνάζατε κατά της
«COSCO», κατά της «LAMDA» και του Ελληνικού, κατά της «FRA-
PORT», έλεγε εκεί ο φίλος σας από την Κρήτη «θα βάλω τα στή-
θια µου µπροστά µην πουληθεί το αεροδρόµιο Χανίων στους
Γερµανούς» και διάφορα τέτοια. Ήρθατε στην εξουσία και τα
πουλήσατε όλα. Καταλαβαίνετε τώρα σε πόσο δύσκολη θέση µε
έχετε φέρει εµένα; 

Εάν εγώ που είµαι υπέρ των ιδιωτικοποιήσεων βλέπω εσάς να
τα πουλάτε όλα, τι πρέπει να κάνω για να δικαιολογήσω την ιδε-
ολογία µου; Αυτή είναι η δυσκολία που µε έχετε φέρει. Αυτή είναι
πράγµατι µια δυσκολία, γιατί είναι δύσκολο να σας ξεπεράσει κα-

νείς ως προς το πάθος σας να πουλήσετε όλη τη δηµόσια περι-
ουσία. Γι’ αυτό και είναι εξαιρετικά περίεργο να έρχεστε στη
Βουλή και να υποκρίνεστε ξανά τον προηγούµενό σας εαυτό.
Αυτός πάει. Μας τελείωσε. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Να είστε καλά. Ευχα-

ριστούµε πολύ. Καλή συνέχεια.
Συνεχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµό 167/4-11-2019 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Β3’ Νοτίου Τοµέα
Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεανώς
Φωτίου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων,
µε θέµα: «Θα προχωρήσει η πλήρωση των τριακοσίων ενενήντα
τριών οργανικών θέσεων σε προνοιακούς φορείς τις οποίες θε-
σµοθέτησε ο ΣΥΡΙΖΑ µε µόνιµο προσωπικό;».

Κυρία Φωτίου, έχετε δύο λεπτά στη διάθεσή σας.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Κυρία Υπουργέ, τα δεκατρία κέντρα κοινω-

νικής προστασίας των περιφερειών τα οποία προΐστασθε, συστή-
θηκαν µε τον ν.4109/2013 καθώς και άλλα τρία ακόµα, το Κέντρο
Εκπαίδευσης και Αποκατάστασης Τυφλών -ΚΕΑΤ- και το Εθνικό
Κέντρο Κοινωνικής Αλληλεγγύης –ΕΚΚΑ-. Αυτά, λοιπόν, τα δε-
καέξι ιδρύµατα αντιµετωπίζουν σοβαρά προβλήµατα στελέχω-
σης, απόρροια του µνηµονιακού κανόνα πέντε προς ένα στις
προσλήψεις, µε αποτέλεσµα εδώ και δέκα χρόνια να µην έχει
γίνει καµµία ουσιαστικά πρόσληψη µόνιµου προσωπικού. 

Μετά τον Αύγουστο του 2018, όταν βγήκαµε δηλαδή από τα
µνηµόνια, η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ προχώρησε µε το άρθρο 35, του
ν.4578/2018. Το προηγούµενο άρθρο του νόµου που λέω, αφο-
ρούσε τριακόσιες σαράντα µία µόνιµες θέσεις σε αυτά τα ΚΠΠ. 

Kαι επιπλέον, µε το άρθρο 86 του ν.4611 που αφορούσε το
2019 έχουµε άλλες πενήντα δύο µόνιµες θέσεις στα ανωτέρω
ΚΚΠ, δηλαδή συνολικά τριακόσιες ενενήντα τρεις θέσεις µόνιµου
προσωπικού σε επιθυµητές ειδικότητες που είχαν ορίσει τα ίδια
τα ιδρύµατα και είχαν κατανεµηθεί σε όλα αυτά, καθώς και ο τρό-
πος πλήρωσης των θέσεων αυτών γίνεται µε διαδικασίες ΑΣΕΠ. 

Προκειµένου, όµως, να µην απολεσθεί η συσσωρευµένη εµ-
πειρία του υφιστάµενου επικουρικού προσωπικού, προβλεπόταν
ειδική µοριοδότηση εµπειρίας. Οι νόµιµες διαδικασίες ξεκίνησαν,
αλλά διακόπηκαν λόγω της προσφυγής στις κάλπες και εδώ και
τέσσερις µήνες η Κυβέρνηση τις έχει παγώσει εντελώς. 

Παράλληλα, πέραν αυτών των τριακοσίων ενενήντα τριών µό-
νιµων θέσεων, µε το άρθρο 88 του ν.4611/2019 προβλέπεται και
η πρόσληψη επιπλέον επικουρικού προσωπικού, έτσι ώστε -εµείς
υπολογίζαµε τετρακόσιες έντεκα θέσεις- να αυξηθεί τελικά για
πρώτη φορά το προσωπικό των ιδρυµάτων αυτών κατά 15%. 

Παράλληλα, σας παραδώσαµε δεκαέξι οργανισµούς στους
οποίους ακριβώς προβλέπονταν αυτές οι τριακόσιες ενενήντα
τρεις µόνιµες θέσεις και αυτούς τους παγώσετε. Σήµερα οι ερ-
γαζόµενοι στα κέντρα κοινωνικής προστασίας περιφερειών απερ-
γούν και σας καταγγέλλουν ότι αρνείστε να υλοποιήσετε το
άρθρο 35 του ν.4578/2019, αυτό που σας ανέφερα για την προ-
κήρυξη του διαγωνισµού των νόµιµων θέσεων. 

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Θεανώ Φωτίου καταθέτει για

τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, τα οποία βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας ρωτώ, λοιπόν, τι θα κάνετε. Θα προχωρήσετε στην πλή-
ρωση των τριακοσίων ενενήντα τριών θέσεων των νοµικών προ-
σώπων δηµοσίου δικαίου της πρόνοιας, τις οποίες θεσµοθέτησε
ο ΣΥΡΙΖΑ, µε µόνιµο προσωπικό, και θα εφαρµόσετε και την προ-
βλεπόµενη µοριοδότηση από τον ν.4578/2018; 

Και δεύτερον, θα παρατείνετε τη θητεία του υφιστάµενου επι-
κουρικού προσωπικού, όπως προβλέπει πάλι το άρθρο 35 του
ν.4578/2018 µέχρι την ολοκλήρωση της διαδικασίας επιλογής µό-
νιµου προσωπικού, δηλαδή την ανάρτηση οριστικών πινάκων επι-
λεγέντων, ώστε να µην κινδυνεύσει η οµαλή λειτουργία των
µονάδων φροντίδας των αναφεροµένων φορέων; 

Διότι, κυρία Υπουργέ, έχετε αργήσει επικίνδυνα και τα πράγ-
µατα βρίσκονται στο «κόκκινο». Κινδυνεύετε να τινάξετε τα νο-
µικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου στον αέρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ
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την κ. Φωτίου. Θα απαντήσει η Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικών Υποθέσεων κ. Δόµνα Μιχαηλίδου. 

Κυρία Μιχαηλίδου, έχετε τρία λεπτά στη διάθεσή σας.
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικών Υποθέσεων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Ευ-
χαριστώ, κυρία Φωτίου.

Πραγµατικά χαίροµαι πολύ για την ερώτηση την οποία µου κά-
νετε. Χαίροµαι που έχω το βήµα αυτό να ενηµερώσω και την
εθνική αντιπροσωπεία, αλλά και τους συµπολίτες µας για την πο-
ρεία του ζητήµατος αυτού. 

Θα εκθέσω σύντοµα το ιστορικό τού ζητήµατος, για να ενηµε-
ρωθούν όλοι που µας παρακολουθούν για την έκβασή του και τον
τρόπο που το έχουµε διαχειριστεί από την αρχή του σηµείου που
παραλάβαµε εξουσία, δηλαδή που παραλάβαµε το Υπουργείο.

Σύµφωνα, όπως είπατε κι εσείς, µε τις διατάξεις του άρθρου
34 του ν.4578/2018, στα κέντρα κοινωνικής πρόνοιας, στο ΕΙΚ,
στο ΕΚΚΑ, στο ΚΕΑΤ όσο και στο Θεραπευτήριο Καρπενησίου -
το Θεραπευτήριο Ευρυτανίας για την ακρίβεια- τα οποία επο-
πτεύονται από το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέ-
σεων, συστάθηκαν τριακόσιες σαράντα µία θέσεις µόνιµου προ-
σωπικού. 

Σύµφωνα µε το άρθρο 35 παράγραφος 1 του ίδιου νόµου, η
κάλυψη των θέσεων αυτών διενεργείται µε µοριοδότηση πάνω
στην προϋπηρεσία τους. Συγκεκριµένα, παίρνουν σαράντα µόρια
για κάθε µήνα µέχρι τους σαράντα οκτώ µήνες και επτά µόρια
ανά µήνα για τους επόµενους σαράντα οκτώ µε ογδόντα τέσσε-
ρις µήνες. 

Κατ’ εφαρµογή των ανωτέρω διατάξεων, εγκρίθηκε η πράξη
υπουργικού συµβουλίου για την πλήρωση αυτών των τριακόσιων
σαράντα µίας οργανικών θέσεων στους ανωτέρω φορείς, εκ των
οποίων είκοσι τέσσερις θέσεις έπρεπε να δεσµευτούν προκειµέ-
νου να πληρωθούν οι θέσεις από άτοµα που προστατεύονται από
τις διατάξεις του ν.2643/1998. 

Αυτούς µάλλον τους ξεχάσατε εκείνη την περίοδο, αλλά δεν
πειράζει τους θυµηθήκατε µετά. Πώς τους θυµηθήκατε; Γιατί
προβλέψατε µε επιπλέον διατάξεις -το άρθρο 86 του ν.4611/2019
αυτή τη φορά- ότι στα ίδια κέντρα, στα ΚΚΠ δηλαδή, το ΕΙΚ, το
ΕΚΚΑ, το ΚΕΑΤ και το Θεραπευτήριο Ευρυτανίας, να προσθέ-
σετε πενήντα δύο θέσεις στις τριακόσιες σαράντα µία που ήδη
είχατε προβλέψει, αλλά είχατε ξεχάσει τις είκοσι τέσσερις που
έπρεπε να δεσµευτούν, µόνιµου προσωπικού που συστάθηκαν
µε το άρθρο 34 του ν.4578/2018. 

Όταν αναλάβαµε, λοιπόν, εµείς τον Ιούλιο, αντιληφθήκαµε ότι
αφ’ ενός, δεν είχαν προχωρήσει καθόλου οι διαδικασίες που προ-
έβλεπε ο νόµος που θεσπίσατε το 2018 για την προκήρυξη των
θέσεων αυτών και αφ’ ετέρου, υπήρχε το ζήτηµα της επικείµενης
στο τέλος του έτους λήξης των συµβάσεων των συµβασιούχων
στα κέντρα κοινωνικής πρόνοιας, όπως σωστά αναφέρατε. 

Υπό αυτές τις συνθήκες, αµέσως και άµεσα ζήτησα από τις
υπηρεσίες του Υπουργείου την επιτάχυνση των προπαρασκευα-
στικών διοικητικών ενεργειών ώστε να αποσταλεί στο ΑΣΕΠ το
αίτηµα προκήρυξης τριακοσίων δεκαεπτά θέσεων -εµείς αυτή τη
φορά σκεφτήκαµε τις θέσεις που προβλέπονται από το ν.2643/
1998- στους εποπτευόµενους φορείς από το Υπουργείο, η οποία
και έγινε στις 9 Αυγούστου. 

Άρα, τι έχουµε; Στις 9 Ιουλίου αναλαµβάνουµε εξουσία, στις 9
Αυγούστου στέλνουµε στο ΑΣΕΠ την αίτηση για προκήρυξη. Τι
σηµαίνει αυτό;

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Πόσες θέσεις;
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικών Υποθέσεων): Τριακόσιες δεκαεπτά θέσεις στείλαµε
στο ΑΣΕΠ. Σε έναν µήνα. 

Θυµίζω ότι νοµοθετήσατε το 2018 ότι µέχρι τον Φεβρουάριο
θα έχετε στείλει την προκήρυξη. Τον Φεβρουάριο δεν στείλατε
την προκήρυξη. Κάνατε µια τροπολογία και νοµοθετικά είπατε
ότι δεν µπορούµε εµείς να καλύψουµε αυτό που είχαµε προβλέ-
ψει το 2018 για τον Φεβρουάριο του 2019, οπότε αλλάξατε τη
νοµοθεσία για να πάµε από Φεβρουάριο στον Ιούνιο. Τον Ιούνιο
πάλι δεν προβλέψατε και δεν στείλατε την προκήρυξη, όποτε ερ-
χόµαστε εµείς τον Ιούλιο και µέσα σε έναν µήνα στέλνουµε την
προκήρυξη στο ΑΣΕΠ. Και όχι µόνο από 9 Ιουλίου στις 9 Αυγού-

στου στέλνω την προκήρυξη στο ΑΣΕΠ, αλλά επισκέπτοµαι και
τον πρόεδρο του ΑΣΕΠ στις 13 Αυγούστου, µόλις είχε γυρίσει ο
άνθρωπος για µία µέρα από τις διακοπές του, έτσι ώστε να συ-
ζητήσουµε το θέµα αυτό και να επιταχύνουµε τις διαδικασίες. 

Οπότε το 2018 νοµοθετείτε, προβλέπετε για Φεβρουάριο, τον
Φεβρουάριο δεν στέλνετε την προκήρυξη, ξανανοµοθετείτε για
να τη στείλετε τον Ιούνιο και τον Ιούνιο πάλι δεν τη στέλνετε. 

Κι έρχεστε εδώ να µε ρωτήσετε γιατί έναν µήνα αφού ανέλαβα
την υποηγεσία του Υπουργείου αυτού, έρχοµαι και κάνω τη δου-
λειά που εσείς είχατε αφήσει έναν χρόνο; Πραγµατικά αναρωτιέ-
µαι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και ολοκληρώστε πα-
ρακαλώ. Πιέζω λίγο γιατί έχουµε εκδήλωση µετά. Αυτός είναι ο
λόγος.

ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Υποθέσεων): Ολοκληρώνω. 

Για να απαντήσω επί των συγκεκριµένων ερωτηµάτων σας,
πρώτον η µοριοδότηση της προϋπηρεσίας του επικουρικού προ-
σωπικού θα διατηρηθεί στην προκήρυξη για το µόνιµο προσω-
πικό, όπως προβλέπει ο νόµος. Δεύτερον, στην ερώτησή σας,
κυρία Φωτίου, αποκρύπτετε ότι η νοµοθετική διάταξη που είχε
φέρει στη Βουλή η κυβέρνηση των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ τότε δεν προ-
βλέπει την παράταση των συµβάσεων εργασίας του έκτακτου
προσωπικού.

Και εκεί γιατί χρειαζόµαστε έκτακτο προσωπικό; Χρειαζόµαστε
έκτακτο προσωπικό γιατί όταν νοµοθετήσατε για µόνιµο, δεν το
κάνατε στο χρονοδιάγραµµα που είπατε ότι θα πάρετε το µόνιµο,
οπότε προέκυψε η ανάγκη εκτάκτου. Αλλά και την ανάγκη έκτα-
κτου δεν την προβλέπετε για να γίνει µέχρι την κατάρτιση των
προσωρινών πινάκων διοριστέων, αλλά την προβλέπετε µέχρι 31-
12-2019. Οπότε, δηµιουργείται ένα µεγάλο κενό. 

Σε κάθε περίπτωση, η οποιαδήποτε εκ νέου ανανέωση µε νόµο
των συµβάσεων αυτών, δηλαδή των συµβάσεων που λήγουν στις
31-12-2019, θα ήταν αντιµέτωπη µε τον σκόπελο της έγκρισης
των σχετικών δαπανών µισθοδοσίας από τους επιτρόπους του
Ελεγκτικού Συνεδρίου και αυτό θα το γνωρίζετε µάλλον καλύ-
τερα από µένα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ολοκληρώσατε; 
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικών Υποθέσεων): Ολοκληρώνω µε το εξής. 
Εν ολίγοις, νοµοθετείτε το 2018 τις οργανικές θέσεις, τις πα-

ρατείνετε δύο φορές, τον Ιούνιο µετά τη δεύτερη παράταση δεν
έχετε στείλει ακόµη την προκήρυξη, ερχόµαστε έναν µήνα µετά,
στέλνουµε την προκήρυξη και περιµένουµε τώρα την έκδοση της
προκήρυξης από το ΑΣΕΠ εντός ολίγων ηµερών και έρχεστε και
µας ζητάτε τα ρέστα. 

Κι εγώ δεν µπορώ να καταλάβω αν αυτό είναι αφέλεια ή υπο-
κρισία. Και φοβάµαι ότι αν είναι υποκρισία, εκεί οι Έλληνες δεν
είναι πλέον απογοητευµένοι µε τη συγκεκριµένη υποκρισία, αλλά
είναι απογοητευµένοι µε το γεγονός ότι ένας θεσµός όπως η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση µπαίνει σε αυτές τις συνθήκες σε αυτή
την πράξη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρία Φωτίου, έχετε
τρία λεπτά στη διάθεσή σας να απαντήσετε.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Όσο και να προσπαθείτε, κυρία Υπουργέ,
δεν µπορείτε να συσκοτίσετε τους αριθµούς. Τι λένε οι αριθµοί;
Σας παραδώσαµε τριακόσιες σαράντα µία µόνιµες θέσεις µε
ΠΥΣ, δηλαδή µε πρά- ξη υπουργικού συµβουλίου, τέλος Απρι-
λίου. Ξεχάσατε ότι τον Μάιο προκηρύχθηκαν οι εθνικές εκλογές.
Και επειδή το κράτος έχει συνέχεια, πραγµατικά δεν καταλα-
βαίνω γιατί µόλις αναλάβατε, δεν στείλατε στον ΑΣΕΠ τις τρια-
κόσιες σαράντα µία θέσεις. 

Όσο γι’ αυτά τα περιβόητα που λέτε, ότι τις αλλάξατε γιατί εί-
χαµε κάνει λάθος στο 15%, του προβλεπόµενου από τον νόµο,
για τις θέσεις που κρατιούνται για τους αναπήρους, πάλι δεν ξέ-
ρετε αριθµητική. Στις τριακόσιες σαράντα µία θέσεις το 15%
είναι πενήντα µία θέσεις. Είναι οι επιπλέον πενήντα τρεις θέσεις,
λοιπόν, που προκηρύξαµε. Άρα, πώς καταφέρατε τις τριακόσιες
ενενήντα τρεις να τις κατεβάσατε στις τριακόσιες δεκαεπτά; Σας
ρώτησα και µου απαντήσατε ότι είναι τριακόσιες δεκαεπτά. Τι
αλχηµεία είναι αυτή, δεν την καταλαβαίνω. Πραγµατικά, είστε κι
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εσείς αυτής της Κυβέρνησης µε τις αλχηµείες.
Σας ερωτώ τα εξής, κυρία Μιχαηλίδου, και προσπαθήστε τώρα

µε αριθµούς να µου απαντήσετε: Εµείς όταν προκηρύξαµε τις
τριακόσιες ενενήντα τρεις θέσεις, ξέραµε ότι αυτές οι θέσεις θα
καλυφθούν κυρίως από υπηρετούντες. Γι’ αυτό και στους υπη-
ρετούντες παρατείναµε τη λήξη της θητείας τους. Αυτό είναι
πολύ απλό. Μπορούσατε να προκηρύξετε στους υπηρετούντες
τριακόσιες ενενήντα τρεις θέσεις και να παρατείνετε τη θητεία
τους µέχρι το τέλος του 2020. Μια πρόταση ήθελε. Πεντακόσιες
χιλιάδες νόµους φέρνετε, αυτή την πρόταση δεν µπορούσατε να
την τροπολογήσετε; Σοβαρά το λέτε ότι δεν µπορούσατε να τρο-
πολογήσετε την παράταση της θητείας των σηµερινών επικουρι-
κών, παρά τους εµπαίζετε;

Ξέρετε τι κάνετε, κυρία Μιχαηλίδου; Μία καταπληκτική αλχη-
µεία. Είναι όπως η αλχηµεία µε τα ασυνόδευτα προσφυγόπουλα,
που τα κάνατε ότι είναι ενήλικα από 15 χρονών και πάνω. Λοιπόν,
τι κάνετε: Προκηρύσσετε πρώτα -και πείτε µου αν κάνω λάθος-
θέσεις επικουρικού προσωπικού. Τι σηµαίνει αν τις προκηρύξετε
πριν από τις µόνιµες; Εµείς λέγαµε τριακόσιες ενενήντα τρεις
µόνιµες θέσεις και επιπλέον τετρακόσιες που θα γίνονταν µετά,
µε το επικουρικό προσωπικό. Γιατί αν διαβάσετε τον νόµο, θα
δείτε ότι ο νόµος προβλέπει επιπλέον επικουρικό προσωπικό. Τι
σηµαίνει αυτό σε νούµερα; Ότι για πρώτη φορά στη χώρα θα εί-
χαµε αύξηση του προσωπικού που λειτουργεί σήµερα στα ιδρύ-
µατα τουλάχιστον κατά 20%. Καταλάβατε; Και αυτό ήταν δικό
µας µεγάλο επίτευγµα. Αυτό επιχειρούσαµε να κάνουµε. Από που
σας ήρθε το τριακόσιες δεκαεπτά; Από τον ουρανό σας έπεσε
το νούµερο; Δεν κατάλαβα! Μήπως τόσα λεφτά έχετε, γιατί όλα
τα άλλα τα ξοδέψατε; 

Σας λέω ξανά, λοιπόν, το εξής: Εγώ πιστεύω ότι, επειδή δεν
βγαίνουν αυτές οι θέσεις µέχρι στιγµής -δεν έχουν βγει οι µόνι-
µες θέσεις-, εσείς αυτή τη στιγµή θα προκηρύξετε τις επικουρι-
κές. Και διαψεύστε µε αν έχω κάνει λάθος. Αν προκηρύξετε
πρώτα τις επικουρικές, θα συµβεί το πολύ απλό, ότι θα χάσουµε
τετρακόσιες επιπλέον θέσεις από τις τριακόσιες ενενήντα τρεις
στα ιδρύµατα. Προσπαθήστε να το καταλάβετε αυτό. Είναι δύ-
σκολο, το καταλαβαίνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ολοκληρώστε, κυρία
Φωτίου.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Τελειώνω.
Σας έχω παραδώσει δεκαέξι νέους οργανισµούς. Τους παγώ-

σατε. Μέσα σ’ αυτούς τους οργανισµούς βρίσκονται οι τριακό-
σιες ενενήντα τρεις µόνιµες θέσεις. Καταλαβαίνω την απειρία
σας. Εγώ σας βλέπω µε συµπάθεια. Είµαι διαθέσιµη, οποιαδή-
ποτε ώρα θέλετε, να σας εξηγώ. Ήρθα στο Υπουργείο σας όταν
µε φωνάξατε και κάθισα µιάµιση ώρα. 

Η πρόνοια είναι σοβαρή υπόθεση. Δεν αφορά ούτε φιλανθρω-
πία ούτε εθελοντισµό, για τον απλούστατο λόγο ότι αυτά αφο-
ρούν την κοινωνία των πολιτών. Η πρόνοια αφορά ακριβώς την
παρέµβαση του κράτους πάνω σε εκείνες τις οµάδες -ανάπη-
ρους, παιδιά, ηλικιωµένους, άπορους- όπου το κράτος παρεµ-
βαίνει για να αποκαταστήσει τις ανισότητες. Αυτό πρέπει να το
καταλάβετε, κυρία Μιχαηλίδου, µε όλο το σεβασµό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρία Φωτίου, παρα-
καλώ ολοκληρώστε.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Το κράτος, λοιπόν, παρεµβαίνει για να απο-
καταστήσει τις ανισότητες, διότι ακριβώς αυτός είναι ο ρόλος
του κράτους. Και αυτό γίνεται είτε µε επιδόµατα είτε µε υπηρε-
σίες. Σήµερα συζητάµε τις υπηρεσίες. Και έχω να σας πω ότι,
κατά την άποψή µου, το κράτος έχει συνέχεια.

Σας καλώ, λοιπόν, να τα αφήσετε αυτά και να προκηρύξετε
τώρα αµέσως πρώτα τις τριακόσιες ενενήντα τρεις µόνιµες θέ-
σεις, να τις µοριοδοτήσετε, όπως προβλέψαµε, να παρατείνετε
µέχρι την ανάρτησή τους, µέχρι το τέλος του 2020, τις θητείες
των υπηρετούντων επικουρικών επιστηµονικού προσωπικού, να
προκηρύξετε αµέσως µετά τις τετρακόσιες θέσεις νέου επικου-
ρικού προσωπικού και να προχωρήσετε αµέσως στην έκδοση
προεδρικών διαταγµάτων των οργανισµών που σας παραδώ-
σαµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ.

Κυρία Υφυπουργέ, νοµίζω ότι αρκούν τρία λεπτά για να απαν-
τήσετε. 

ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Υποθέσεων): Ευχαριστώ πάρα πολύ.

Ευχαριστώ για τη λίστα των όσων δεν έχετε κάνει. Νοµίζω ότι
ενηµερώθηκε η Εθνική Αντιπροσωπεία, αλλά και οι υπόλοιποι Έλ-
ληνες. Δεν ξέρω από πού να ξεκινήσω, αλλά θα βρω κάτι.

Λοιπόν, τι παραδώσατε, πέραν από τη λίστα των όσων δεν
έχετε κάνει; Παραδώσατε κενές θέσεις. Παραδώσατε θέσεις, τις
οποίες είχατε νοµοθετήσει και µέσα σε έναν χρόνο δεν είχατε
προκηρύξει. Οπότε το να έρχεστε εδώ και να ζητάτε να τις προ-
κηρύξουµε εµείς, εφόσον ήδη το κάναµε µέσα σε ένα µήνα -ήδη,
δηλαδή, τις στείλαµε στο ΑΣΕΠ µέσα σε ένα µήνα, ενώ εσείς δεν
το είχατε κάνει σε έναν χρόνο-, καλύτερα να µην το χαρακτη-
ρίσω.

Πέρα από κενές θέσεις τι άλλο παραδώσατε. Παραδώσατε
υποσχέσεις. Ξέρετε, οι εργαζόµενοι στις δοµές αυτές έρχονται
κάθε µέρα -και ερχόντουσαν από την πρώτη µέρα- στο γραφείο
µου, να αναζητήσουν µία λύση στο ζήτηµα αυτό. Οπότε παραδί-
δετε κενές θέσεις, παραδίδετε υποσχέσεις και δηµιουργήσατε
µία κατάσταση οµηρίας σε όλους αυτούς τους ανθρώπους.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Τότε, γιατί σας καταγγέλλουν οι εργαζόµε-
νοι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρία Φωτίου, παρα-
καλώ. Έξι λεπτά µιλήσατε.

ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Υποθέσεων): Θα κάνω και ένα σχόλιο επ’ αυτού.

Ως προς τα µαθηµατικά, το 15% βγαίνει χωριστά. Γι’ αυτό δεν
«έτρεξε» µαζί. Και το 15% δεν το προσµετράµε χωριστά. Μπαίνει
σε κάθε σύνολο που ζητάµε προκήρυξη από τον ΑΣΕΠ. 

Για τις πενήντα έως τις τριακόσιες ενενήντα τρεις θέσεις -για
αυτές τις πενήντα για τις οποίες νοµοθετήσατε µετά- δεν είχε
γίνει τίποτα για να προχωρήσουν. Ούτε ΠΥΣ, ούτε τίποτα. Οπότε
τι κάνουµε; Το επεξεργαζόµαστε ήδη.

Αριθµητική: Νοµίζω καλύτερα να µη µιλάτε για αριθµητική ή
τουλάχιστον όταν µιλάτε, να κάνετε τις πράξεις εκ των προτέ-
ρων. Διότι, την προηγούµενη φορά που βγήκατε και κάνατε µία
δήλωση για την αριθµητική του Υπουργείου µας και των δηλώ-
σεων µου, την κάνατε πολύ λανθασµένα. Και την κάνατε λανθα-
σµένα και γι’ αυτό µάλλον την «τραβήξατε». Αναφέροµαι πολύ
συγκεκριµένα στο επίδοµα γέννας, για το οποίο είπατε ότι το
ποσό το οποίο έχει κατατεθεί στον προϋπολογισµό, δεν είναι
επαρκές. Πώς δεν είναι επαρκές; Δεν είπαµε ότι θα γίνει σε δύο
δόσεις αυτό; Δεν είπαµε ότι το επίδοµα γέννας, κυρία Φωτίου,
θα γίνει σε δύο δόσεις; 

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα απαντήσω σε αυτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρία Φωτίου, παρα-

καλώ.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Για το 70% φτάνει το επίδοµα γέννας…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρία Φωτίου, σας

παρακαλώ!
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Δεν ξέρω το διδακτορικό σας…
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικών Υποθέσεων): Δεν ξέρω αν έχετε το διδακτορικό ή
όχι, αλλά και να µην το έχετε, αυτήν την πράξη µπορείτε να την
κάνετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρία Φωτίου, αφήστε
να ολοκληρώσει η κυρία Υφυπουργός. Σας παρακαλώ.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Κυρία Υφυπουργέ…
ΔΟΜΝΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνι-

κών Υποθέσεων): Δεν ξέρω εσείς τι έχετε, κυρία Φωτίου, αλλά
αν το έχετε, τις πράξεις µπορείτε να τις κάνετε.

Τέλος, κάτι για τις αλχηµείες, γιατί βλέπω ότι αυτόν τον όρο
τον χρησιµοποιείτε πολύ. Δεν ξέρω αν είστε µεγάλη φαν του Πά-
ουλο Κοέλιο και του «Αλχηµιστή» του, πάντως αυτό το σκεπτικό
του Κοέλιο, ότι επειδή κάτι το θέλω πάρα πολύ, το σύµπαν θα
συνωµοτήσει και θα γίνει, εµείς στην παράταξή µας δεν το πι-
στεύουµε. Εµείς για να γίνει κάτι, ρίχνουµε πάρα πολλή δουλειά.
Δεν το πιστεύουµε απλά. Και κάναµε πολλή δουλειά µέσα στον
πρώτο µήνα. Και εκείνη τη µιάµιση ώρα που µου παραδώσατε
ένα µονοσέλιδο στο Υπουργείο, αφού σας κάλεσα για να µου
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πείτε τι γίνεται µε αυτό το Υπουργείο, δεν µε ενηµερώσατε.
Εµείς, δεν είναι ότι επειδή θέλουµε κάτι πολύ και το πιστεύουµε,
θεωρούµε ότι το σύµπαν θα συνωµοτήσει. Κάποιοι από εµάς δια-
βάζουµε Κοέλιο, αλλά διαβάζουµε και άλλους συγγραφείς.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ.
Περνάµε τώρα στην τέταρτη µε αριθµό 184/5-11-2019 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Ροδόπης του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Χαρίτου προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων µε θέµα: «Οι αγρό-
τες του Νοµού Ροδόπης αναµένουν τις αποζηµιώσεις».

Κύριε Χαρίτου, έχετε δύο λεπτά στη διάθεσή σας. Σας παρα-
καλώ, να είστε συνεπής στον χρόνο σας, γιατί υπάρχει πίεση. Ευ-
χαριστώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ (ΤΑΚΗΣ) ΧΑΡΙΤΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υφυπουργέ, εκατόν πενήντα πέντε χιλιάδες στρέµµατα,
από τα πιο παραγωγικά, µε τις πιο δυναµικές καλλιέργειες στη
Ροδόπη -βαµβάκι, καπνό, καλαµπόκι και δενδρώδεις καλλιέρ-
γειες- επλήγησαν από µία πρωτόγνωρη, σε µέγεθος, χαλαζό-
πτωση που προκάλεσε τεράστιες καταστροφές.

Οι µισές περίπου από αυτές τις εκτάσεις καταστράφηκαν ολο-
σχερώς. Μάλιστα, τη χρονική στιγµή της καταστροφής οι παρα-
γωγοί είχαν πραγµατοποιήσει το µεγαλύτερο µέρος των καλλιερ-
γητικών εργασιών -δηλαδή έχουν επωµιστεί το µεγαλύτερο
µέρος του κόστους παραγωγής- και ανέµεναν τη συγκοµιδή, σε
µία περίοδο που είναι αυξηµένες οι αποδόσεις ιδιαίτερα στο βαµ-
βάκι ενώ είναι πολύ, µα πολύ χαµηλές οι τιµές του σύσπορου
βαµβακιού, οι χαµηλότερες της τελευταίας πενταετίας.

Αντιλαµβάνεστε, κύριε Υπουργέ, ότι η πίεση που υπάρχει
αυτήν τη στιγµή στο εισόδηµα των παραγωγών, είναι τεράστια.
Περίπου έξι χιλιάδες εκατό αγροτικές εκµεταλλεύσεις βρίσκον-
ται σε πολύ δεινή θέση, για να µην πω ότι αυτή τη στιγµή βρί-
σκονται σε απόγνωση. Άλλωστε, πρόσφατα επισκεφτήκατε την
περιοχή.

Γι’ αυτό θα σας ρωτήσω πολύ συγκεκριµένα πράγµατα και
θέλω απαντήσεις:

Τι συγκεκριµένα µέτρα θα πάρετε, έτσι ώστε το ταχύτερο δυ-
νατόν και µε δίκαιο τρόπο να καταβληθούν οι αποζηµιώσεις
στους πληγέντες παραγωγούς; 

Είναι στις προθέσεις σας να καταβληθεί άµεσα µέρος της απο-
ζηµίωσης ως προκαταβολή, σε όσους έχουν ολική καταστροφή;
Υπάρχει µέσα στο σύστηµα και το πρόγραµµα του ΕΛΓΑ. Σας
ρωτώ, λοιπόν, αν έχετε προβλέψει στον προϋπολογισµό του
ΕΛΓΑ ένα τέτοιο ενδεχόµενο, αφού ξέρατε εκ των προτέρων τις
ζηµιές και αν όχι γιατί.

Τι µέτρα θα πάρετε ώστε να καταβληθεί στην ώρα της η συν-
δεδεµένη ενίσχυση του βάµβακος, για να µη βρεθούν διπλά χα-
µένοι, κύριε Υπουργέ, οι πληγέντες παραγωγοί, γιατί, ως γνωστό,
λόγω της ζηµιάς δεν καλύπτουν την ελάχιστη απαιτούµενη
στρεµµατική απόδοση σε σύσπορο βαµβάκι;

Ακόµα, κύριε Υπουργέ, θέλω να σας ρωτήσω σχετικά µε την
υπουργική απόφαση που ετοιµάζετε µέσα στον Νοέµβρη για τις
αποζηµιώσεις µέσω του µηχανισµού των ΠΣΕΑ: Θα αφορά µόνο
τις αποζηµιώσεις του 2019 ή θα αφορά και τις αποζηµιώσεις του
2018; Διότι ιδιαίτερα την περσινή χρονιά ήταν έντονες οι ζηµιές,
κυρίως στην καπνοκαλλιέργεια, από τις ιώσεις.

Τέλος, κύριε Υφυπουργέ, θέλω να σας ρωτήσω τι άλλα µέτρα
σκέφτεστε ή προτίθεστε να πάρετε, έτσι ώστε να στηρίξετε το
εισόδηµα των παραγωγών, ιδιαίτερα των πληγέντων, για να µπο-
ρέσουν να συνεχίσουν την καλλιεργητική τους δραστηριότητα,
αν -όπως όλοι λέµε στα λόγια- ο πρωτογενής τοµέας αποτελεί
έναν βασικό τοµέα για την παραγωγική ανασυγκρότηση της
χώρας µας;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Χαρίτου.
Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-

φίµων κ. Κωνσταντίνος Σκρέκας.
Κύριε Σκρέκα, έχετε τρία λεπτά αυστηρά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να ευχαριστήσω τον αξιότιµο συνά-

δελφο κ. Χαρίτο για την ερώτηση που µας απηύθυνε, γιατί µε
αυτόν τον τρόπο δίνεται η δυνατότητα να αναδείξουµε σήµερα
στη Βουλή των Ελλήνων το σηµαντικό θέµα το οποίο προκύπτει
από τις επιπτώσεις της κλιµατικής αλλαγής, οι οποίες, δυστυχώς,
χτυπάνε την πόρτα της Ελλάδας. Και, δυστυχώς, τα αποτελέ-
σµατα των αρνητικών αυτών συνεπειών τις νιώθουν στο πετσί
τους πρώτα από όλους και πάνω από όλους οι άνθρωποι της
υπαίθρου, δηλαδή οι Έλληνες γεωργοί, οι Έλληνες αγρότες, οι
οποίοι βλέπουν τις σοδειές τους και τις καλλιέργειές τους να κα-
ταστρέφονται µέσα από µοναδικής δριµύτητας καιρικά φαινό-
µενα τα οποία συµβαίνουν πια στη χώρα µας επαναλαµβανόµενα
και σε τακτική βάση.

Να πούµε, µε την ευκαιρία, ότι αυτό είναι ένα θέµα το οποίο
εµείς ως νέα Κυβέρνηση, του Κυριάκου Μητσοτάκη και της Νέας
Δηµοκρατίας, έχουµε βάλει ως προτεραιότητα να το αντιµετω-
πίσουµε και µέσα από τη στρατηγική την οποία σχεδιάζουµε για
τη νέα Κοινή Αγροτική Πολιτική και, φυσικά, µέσα από ένα νέο
σχέδιο αντιµετώπισης και αποζηµίωσης των κινδύνων που προ-
έρχονται ακριβώς από τα καιρικά φαινόµενα, τα οποία προκα-
λούν ζηµιές στις ελληνικές καλλιέργειες.

Θα ήθελα να σας πω ότι και στην παρούσα προγραµµατική πε-
ρίοδο, στην ΚΑΠ που διανύουµε, υπήρχαν µέτρα από το Πρό-
γραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης, υπήρχαν ευρωπαϊκά χρήµατα τα
οποία θα µπορούσαν να διατεθούν µε προϋποθέσεις στους Έλ-
ληνες αγρότες, για να µπορούν να ασφαλίζουν συµπληρωµατικά
την παραγωγή τους, χωρίς να έχουν επιπλέον κόστος, όµως, και
χρησιµοποιώντας ακριβώς αυτά τα ευρωπαϊκά χρήµατα. Με
αυτόν τον τρόπο θα είχαν συνολική αποζηµίωση για τη ζηµία την
οποία υπέστησαν, γιατί, όπως ξέρετε, σήµερα ο ΕΛΓΑ αποζηµιώ-
νει ποσοστό της ζηµιάς, το οποίο φθάνει περίπου στο 70% εφό-
σον έχουµε µία καθ’ ολοκληρίαν καταστροφή. 

Άρα, θα µπορούσαµε να χρησιµοποιήσουµε ευρωπαϊκά χρή-
µατα για να καλύψουµε και µεγαλύτερο µέρος της ζηµιάς, αλλά
και περισσότερους κινδύνους ασφαλιστικούς, αλλά, δυστυχώς,
η προηγούµενη κυβέρνηση τα τεσσεράµισι χρόνια δεν ενεργο-
ποίησε αυτά τα µέτρα. Η προηγούµενη ηγεσία του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης, του ΣΥΡΙΖΑ, δεν χρησιµοποίησε αυτά τα
χρήµατα, µε αποτέλεσµα αυτά να έχουν διατεθεί προς άλλους
σκοπούς και σήµερα, που έρχεται η ανάγκη -όπως εσείς πολύ
σωστά λέτε- να βοηθήσουµε τους Έλληνες αγρότες και τους
αγρότες Ροδόπης, να µην υπάρχει η δυνατότητα. Δυστυχώς, λοι-
πόν, ευρωπαϊκά χρήµατα, επιπλέον από αυτά τα οποία έχουµε
και θα µπορέσουµε να χρησιµοποιήσουµε, δεν έχουν προβλεφθεί
από την προηγούµενη κυβέρνηση, του ΣΥΡΙΖΑ, που κυβέρνησε
τη χώρα για τεσσεράµισι χρόνια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ολοκληρώστε σας πα-
ρακαλώ, κύριε Υφυπουργέ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Και αυτό απαντάει σε εκείνο που είπατε
σχετικά µε την πρόβλεψη για τον προϋπολογισµό του ΕΛΓΑ, αν
υπάρχει, δηλαδή, η πρόβλεψη στον προϋπολογισµό του ΕΛΓΑ
για έκτακτες αποζηµιώσεις. Θα σας πω το εξής: Ο προϋπολογι-
σµός του ΕΛΓΑ, όπως ξέρετε, καταστρώνεται, σχεδιάζεται την
προηγούµενη χρονιά. Εµείς παραλάβαµε τον ΕΛΓΑ τον Ιούλιο
του 2019 µε σοβαρά ελλείµµατα. Το 2014 ο ΕΛΓΑ ήταν πλεονα-
σµατικός οργανισµός, δηλαδή, είχε περισσότερες εισφορές από
τις αποζηµιώσεις που πλήρωνε. Τα τελευταία τρία συναπτά και
συνεχόµενα χρόνια ο ΕΛΓΑ είναι ελλειµµατικός, µε αποτέλεσµα
να αποµειώνει εκείνο το περίσσευµα, το οποίο εµείς είχαµε πα-
ραδώσει ως προηγούµενη κυβέρνηση το 2014. Και, φυσικά, χρει-
άζεται ένας ριζικός ανασχεδιασµός του κανονισµού του πια, για
να µπορέσει να αντιµετωπίσει και τις αυξανόµενες ζηµιές, οι
οποίες πια συµβαίνουν, αλλά και να γίνει πιο δίκαιος ο τρόπος
µε τον οποίο αποζηµιώνει ή από την άλλη πλευρά -να το πω έτσι-
ζητάει τις ανάλογες εισφορές από τους αγρότες.

Τα υπόλοιπα θα σας τα πω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Χαρίτου, έχετε

τρία λεπτά στη διάθεσή σας.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ (ΤΑΚΗΣ) ΧΑΡΙΤΟΥ: Κύριε Υπουργέ, κατέθεσα
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εντελώς συγκεκριµένα ερωτήµατα: Αν θα καταβληθεί η προκα-
ταβολή και τι µέτρα θα πάρετε έτσι ώστε να καταβληθεί στην
ώρα της η συνδεδεµένη ενίσχυση. Αντ’ αυτού εισέπραξα γενικές
αναφορές και καµµία συγκεκριµένη δέσµευση σε ό,τι αφορά τα
ερωτήµατα. Και αν κατάλαβα καλά από αυτά που περιγράψατε
για την αξιοποίηση των ευρωπαϊκών πόρων για την ασφάλιση,
περίπου υπονοήσατε ότι θα αξιοποιηθούν οι κοινοτικές ενισχύ-
σεις προκειµένου να χρησιµοποιηθούν ως επιδότηση για ασφά-
λιστρο. Γιατί απ’ ό,τι φαίνεται αυτή τη συζήτηση κάνετε εσείς εκεί
στο Υπουργείο. Δηλαδή, αντί να σκέφτεστε πώς θα εξορθολογι-
στεί, πώς θα εκσυγχρονιστεί ο ΕΛΓΑ έτσι ώστε, πράγµατι, να κα-
λύψει τα νέα προβλήµατα που γεννάει η κλιµατική αλλαγή που
και εσείς είπατε, οι σκέψεις σας είναι µάλλον προς τις ιδιωτικές
ασφαλιστικές εταιρείες.

Θα σας έλεγα, κύριε Υφυπουργέ, το εξής: Αν, πράγµατι, ακού-
γατε την απερχόµενη διοίκηση του ΕΛΓΑ που σας ζήτησε να
κάνει αύξηση στον προϋπολογισµό µέσα στο καλοκαίρι, έτσι
ώστε να καλύψει αυτές τις έκτακτες ζηµιές που προκλήθηκαν,
τώρα θα ήσασταν σε θέση να µην αρνείστε το αίτηµα που σας
κατέθεσα -και είναι καθολικό- για τους αγρότες στην περιοχή. Τι
να κάνουµε, όµως; Και δεν αναφέροµαι σε εσάς, κύριε Υφυ-
πουργέ. Το µυαλό δεν είναι στον ΕΛΓΑ. Το µυαλό είναι πώς θα
προσκαλέσετε τις ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες.

Θέλω, λοιπόν, να σας πω πολύ καθαρά ότι αυτός ο συγκεκρι-
µένος ΕΛΓΑ, παρά τα σοβαρά προβλήµατα που έχει, είναι αυτός
που όλα αυτά τα χρόνια στήριξε το εισόδηµα των παραγωγών,
για να είναι σε θέση σήµερα να συνεχίζουν τη δραστηριότητά
τους. 

Θέλω, λοιπόν, γι’ αυτό να σας ρωτήσω τα εξής: Είπατε ότι θα
προχωρήσετε για να εκσυγχρονίσετε τον οργανισµό αυτόν. Θα
συνεχίσετε τις αναλογιστικές µελέτες που ξεκίνησε η προηγού-
µενη κυβέρνηση; Τώρα, κύριε Υφυπουργέ, υπάρχει ανάδοχος µε
πρότυπα, µε προδιαγραφές για το πώς πρέπει να εξορθολογιστεί
και να εκσυγχρονιστεί ο κανονισµός του ΕΛΓΑ. Θα αξιοποιήσετε,
κύριε Υφυπουργέ, τη µελέτη που υπάρχει στο πλαίσιο του νέου
ΠΑΑ που έχει κατατεθεί -την έχετε στα συρτάρια του Υπουρ-
γείου- για το πώς θα διαχειριστείτε τις αρνητικές επιπτώσεις
στην αγροτική παραγωγή από καιρικά φαινόµενα; 

Θέλω, λοιπόν, να σας πω πολύ καθαρά ότι χρειάζεται, πράγ-
µατι, να πάρετε µέτρα και για τον εξορθολογισµό και τον εκσυγ-
χρονισµό του κανονισµού του ΕΛΓΑ ώστε να ανταποκρίνεται στις
ανάγκες, αλλά πιστεύω πως πρέπει να υπάρξουν και πολιτικές
στήριξης ιδιαίτερα του αγροτικού κόσµου, που αυτήν τη στιγµή
ασφυκτιά, κύριε Υφυπουργέ, ιδιαίτερα οι κτηνοτρόφοι που σχε-
δόν εξωθούνται να φύγουν από τη δραστηριότητά τους, πολύ
περισσότερο οι πληγέντες παραγωγοί που σήµερα ανέµεναν από
εσάς συγκεκριµένες, δεσµευτικές απαντήσεις και, δυστυχώς, δεν
υπήρξαν τέτοιες.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Χαρίτου.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά αυστηρά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Με τον αξιότιµο συνάδελφο συζητάµε για πρώτη φορά µαζί

εντός του ελληνικού Κοινοβουλίου. Βέβαια, είχα τη χαρά και την
τιµή να τον συναντήσω το προηγούµενο Σαββατοκύριακο που
επισκέφτηκα την περιοχή καταγωγής του και την περιφέρεια
στην οποία εκλέγεται, τον Νοµό Ροδόπης. Συγκεκριµένα, συναν-
τηθήκαµε σ’ έναν ιστορικό δήµο, τον Δήµο Ιάσµου. 

Θα ήθελα να σας πω, κύριε συνάδελφε -αν θέλετε το λαµβά-
νετε υπ’ όψιν σας, αν δεν θέλετε, όχι- ότι ούτε µε τα fake news,
ούτε βάζοντας λόγια που δεν έχει πει στο στόµα του αντιπάλου
πολιτικού, µπορείτε να αποκοµίσετε κάποια επικοινωνιακά κέρδη,
γιατί αυτά που είπατε δεν είναι αυτά που είπα εγώ. 

Εκείνο που είπα εγώ πολύ συγκεκριµένα είναι ότι, κατά την
άποψή µου, είναι εγκληµατικό να υπάρχουν ευρωπαϊκά χρήµατα
διαθέσιµα για να υποστηρίξουµε τους Έλληνες αγρότες και να
τα χρησιµοποιήσουν για να έχουν συµπληρωµατική ασφάλιση,
χωρίς να ακριβαίνει το κόστος ασφάλισης το οποίο πληρώνουν
και να µην το κάνει η προηγούµενη κυβέρνηση. Όταν υπάρχουν

ευρωπαϊκά χρήµατα, όταν σου λέει η Ευρώπη ότι ως χώρα, ως
κράτος-µέλος µπορείς αυτά τα χρήµατα να τα χρησιµοποιήσεις
για να ασφαλίσουν οι αγρότες σου την παραγωγή τους κι έτσι
να καλύψουν µεγαλύτερο κοµµάτι της ζηµιάς -το 100%- και πε-
ρισσότερους ασφαλιστικούς κινδύνους από καιρικά φαινόµενα
ή από ασθένειες ή οτιδήποτε άλλο, θεωρώ ότι είναι χωρίς νόηµα,
ανόητο δηλαδή, να µην το χρησιµοποιεί αυτό η προηγούµενη κυ-
βέρνηση. 

Εµείς, λοιπόν, αυτό το µέτρο θα το αξιοποιήσουµε, θα το σχε-
διάσουµε, ώστε να προσφέρουµε στους αγρότες τη δυνατότητα
να έχουν καλύτερη ασφάλιση για τις καλλιέργειές τους, χωρίς
να αυξηθεί το κόστος τους. Κι εκεί, φυσικά, θα εµπλέξουµε -προ-
αιρετικά φυσικά ή µε ένα σχέδιο το οποίο θα είναι απόλυτα δια-
φανές και δίκαιο- τη δυνατότητα να το στηρίξει αυτό και ο ιδιω-
τικός τοµέας, εφόσον προσφέρει καλύτερες υπηρεσίες απ’
αυτές που έχουµε σήµερα.

Ταυτόχρονα, δηλαδή, θα υπάρχουν δύο πυλώνες για την κα-
λύτερη ασφάλιση των αγροτών. 

Συγκεκριµένα στα ερωτήµατα που θέσατε: 
Πρώτον, όντως δεκάδες χιλιάδες στρέµµατα έπαθαν τεράστια

καταστροφή από τη χαλαζόπτωση και από τα έντονα καιρικά φαι-
νόµενα. Ζητάτε προκαταβολή ενισχύσεων. Γνωρίζετε πολύ καλά
ότι ο σηµερινός κανονισµός του ΕΛΓΑ δεν επιτρέπει προκαταβο-
λές αποζηµιώσεων πριν να έχουν κοινοποιηθεί και ολοκληρωθεί
τα πορίσµατα. 

Εµείς αυτό που κάναµε από την πρώτη στιγµή ήταν να οργα-
νώσουµε, να πιέσουµε και να ορίσουµε µία µεγάλη οµάδα από
εκτιµητές, ώστε να προστρέξουν στις πληγείσες περιοχές και να
προχωρήσουν άµεσα στην καταγραφή των ζηµιών. Στη συνέχεια,
παρακολουθούµε σε καθηµερινή βάση το πώς εξελίσσεται η ολο-
κλήρωση των πορισµάτων, έτσι ώστε οι αγρότες και οι γεωργοί,
όπως πολύ σωστά είπατε, να µπορέσουν το συντοµότερο να
αποζηµιωθούν για τις ζηµιές που έπαθαν από τα καιρικά φαινό-
µενα τη στιγµή της συγκοµιδής, πριν ακόµα προλάβουν να συγ-
κοµίσουν και ενώ είχαν κάνει όλα τα καλλιεργητικά έξοδα και που
αυτήν τη στιγµή είναι εκτεθειµένοι και χρωστούν χρήµατα σε
προµηθευτές, αλλά δεν έχουν και το εισόδηµα για να ζήσουν τις
οικογένειές τους. 

Αυτό φυσικά και το κάνουµε. Και θα δείτε ότι για πρώτη φορά
ο ΕΛΓΑ θα πληρώσει πολύ πιο σύντοµα απ’ ό,τι όλα τα προηγού-
µενα χρόνια. 

Φυσικά, δεν είµαστε ικανοποιηµένοι και γι’ αυτόν το λόγο λέµε
ότι ο ΕΛΓΑ χρειάζεται έναν συνολικό ανασχεδιασµό και του κα-
νονισµού του, αλλά και της οργανωτικής του δοµής, ώστε να αν-
ταποκρίνεται καλύτερα στις σηµερινές ανάγκες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να θίξω
δύο-τρία συγκεκριµένα θέµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ναι, αλλά καθυστε-
ρούµε. Έχουµε άλλες τρεις επίκαιρες ερωτήσεις και πρέπει να
τις τελειώσουµε µέχρι τις 10.30’. Σας παρακαλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Σε ό,τι αφορά την ειδική συνδεδεµένη
ενίσχυση για το βαµβάκι θέλω να πω τα εξής: Επειδή αυτοί που
έχουν πάθει ζηµιά πιθανότατα να µην πιάνουν το «κατώφλι»,
όπως λέµε, της στρεµµατικής απόδοσης για να µπορούν να ενερ-
γοποιήσουν το δικαίωµα της ειδικής συνδεδεµένης ενίσχυσης,
πρέπει να σας ενηµερώσω ότι εφόσον έχουν καταθέσει αίτηση
για να έλθει ο εκτιµητής του ΕΛΓΑ, δηλαδή έχουν κάνει αίτηση
για να γίνει καταγραφή της ζηµιάς τους, γι’ αυτούς τους ανθρώ-
πους και εφόσον το ποσοστό της ζηµιάς που έχουν στην παρα-
γωγή τους, τούς ρίχνει κάτω απ’ αυτό το «κατώφλι», ενεργο-
ποιείται το δικαίωµα της συνδεδεµένης ενίσχυσης. Στη δε περί-
πτωση που έχουν πάθει 100% ζηµιά, επίσης γι’ αυτούς τους αν-
θρώπους ενεργοποιείται άµεσα η ειδική συνδεδεµένη και
µπορούν να την πάρουν. Εµείς θα προσπαθήσουµε να πάρουν
αυτήν την ειδική συνδεδεµένη αυτοί που έχουν πάθει 100% ζηµιά
και, µάλιστα, πάρα πολύ γρήγορα.

Τέλος, σε ό,τι αφορά τις τιµές αποζηµίωσης, πράγµατι φέτος
έχουµε πολύ χαµηλές τιµές στο βαµβάκι. Ξέρετε ότι κυµαίνονται
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από 0,40, 0,42, 0,43 λεπτά αυτή τη στιγµή στο σύσπορο. Όµως,
η τιµή µε την οποία θα αποζηµιωθούν, είναι η µέση τιµή της τε-
λευταίας τριετίας, που είναι περίπου στα 0,45 λεπτά το κιλό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας ευχαριστώ, κύριε

Υφυπουργέ. Παραµείνετε στη θέση σας, γιατί θα απαντήσετε και
στον κ. Κεγκέρογλου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι οι
Υπουργοί Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Επενδύσεων, Προστασίας
του Πολίτη, Παιδείας και Θρησκευµάτων, Εργασίας και Κοινωνι-
κών Υποθέσεων, Υγείας, Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Δικαιο-
σύνης, Εσωτερικών, Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Τουρισµού και Επικρατείας, κα-
τέθεσαν στις 4-11-2019 σχέδιο νόµου: «Κύρωση α)της από 25-9-
2019 Π.Ν.Π. «Επείγουσα ρύθµιση για την απαλλαγή από την
υποχρέωση απόδοσης του φόρου διαµονής» (Α’ 142), β)της από
30-9-2019 Π.Ν.Π. «Κατεπείγουσες ρυθµίσεις αρµοδιότητας των
Υπουργείων Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Εσωτερικών, Οικονο-
µικών και Υγείας» (Α’ 145), γ)της από 4-10-2019 Π.Ν.Π. «Κατεπεί-
γουσες ρυθµίσεις αρµοδιότητας του Υπουργείου Υγείας» (Α’
150) και άλλες διατάξεις.»

Παραπέµφθηκε στις συναρµόδιες Διαρκείς Επιτροπές.
Επίσης, οι Υπουργοί Πολιτισµού και Αθλητισµού, Οικονοµικών,

Ανάπτυξης και Επενδύσεων, Προστασίας του Πολίτη, Δικαιοσύ-
νης, Εσωτερικών, καθώς και ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού, κατέθεσαν στις 4-11-2019 σχέδιο νόµου: «Κύρωση της
Σύµβασης του Συµβουλίου της Ευρώπης που υπογράφθηκε στο
Magglingen/Macolin την 18η Σεπτεµβρίου 2014, σχετικά µε τη χει-
ραγώγηση των αθλητικών αγώνων, επείγοντα µέτρα για την αν-
τιµετώπιση της βίας στον αθλητισµό και άλλες διατάξεις.»

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Οικονόµου ζητεί άδεια ολιγοήµερης

απουσίας στο εξωτερικό από την Τετάρτη 6 Νοεµβρίου 2019 έως
την Πέµπτη 7 Νοεµβρίου 2019. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Η Βουλευτής κ. Ελένη Αγαθοπούλου ζητεί άδεια ολιγοήµερης

απουσίας στο εξωτερικό από Πέµπτη 7 Νοεµβρίου 2019 έως Τε-
τάρτη 13 Νοεµβρίου 2019. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Ο Βουλευτής κ. Άγγελος Συρίγος ζητεί άδεια ολιγοήµερης

απουσίας στο εξωτερικό από Παρασκευή 8 Νοεµβρίου έως και
Δευτέρα 11 Νοεµβρίου 2019. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Μουλκιώτης ζητεί άδεια ολιγοήµε-

ρης απουσίας στο εξωτερικό από Παρασκευή 8 Νοεµβρίου 2019
έως Δευτέρα 11 Νοεµβρίου 2019. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Τώρα θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 180/5-11-2019 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Κι-
νήµατος Αλλαγής κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Η ελαιοκαλλιέρ-
γεια και το ελαιόλαδο εκπέµπουν SOS. Ακούει κανείς;».

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων κ. Κωνσταντίνος Σκρέκας.

Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε δύο λεπτά και σας παρακαλώ να τα
τηρήσετε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ακούτε; Έχουµε ένα τεράστιο πρόβληµα, το

οποίο δεν είναι των τελευταίων ηµερών ή µηνών. Σταδιακά τα
προηγούµενα χρόνια υπήρξε µία απαξίωση του ελαιόλαδου,
όσον αφορά τον τρόπο αντιµετώπισης από την πλευρά του
Υπουργείου σε σχέση µε τη φυτοπροστασία και την αναγκαία δα-
κοκτονία. Και τη λέω «αναγκαία» και συλλογική, γιατί, όπως ξέ-

ρετε, δεν µπορεί αυτή να γίνει από κάθε παραγωγό χωριστά. Δεν
υπήρξε αποτελεσµατική αξιοποίηση των προγραµµάτων που
έχουν να κάνουν µε την αναβάθµιση της ποιότητας. Ταυτόχρονα,
υπέγραψαν αβλεπεί οι Υπουργοί την αύξηση των ποσοτήτων που
εισάγονται αδασµολόγητα από τρίτες χώρες. Οι ποσότητες που
παράγονται µειώθηκαν σταδιακά -έχω τα στοιχεία στην ερώτηση-
και το αποτέλεσµα αποτυπώνεται και στην τιµή. Μικρές ποσότη-
τες, µε θεωρούµενη υποβαθµισµένη ποιότητα, σύµφωνα µε τα
χαρακτηριστικά που βάζουν και τη µετράνε βεβαίως, και χαµηλή
τιµή. Αυτό βιώνουν οι παραγωγοί. Δεν είναι συγκυριακό.

Εγώ χτυπάω το καµπανάκι και ταυτίζοµαι µε τους παραγωγούς
που εκπέµπουν SOS, γιατί η σταδιακή αυτή απαξίωση έχει στρα-
τηγικά χαρακτηριστικά, µε την έννοια ότι αν δεν αντιµετωπιστεί
το πρόβληµα εγκαίρως, µε αντιστροφή των αιτίων που οδηγούν
στην απαξίωση, θα έχουµε ένα ολέθριο αποτέλεσµα για την ελαι-
οπαραγωγή στη χώρα µας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Εγώ σας ευχαριστώ.
Κύριε Σκρέκα, έχετε τον λόγο. Σας παρακαλώ πάρα πολύ για

τρία λεπτά, όχι έξι όπως προηγουµένως.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι ο κ. Κεγκέρογλου εντόπισε και ανέδειξε ένα πολύ

σηµαντικό θέµα, που έχει να κάνει µε την ανταγωνιστικότητα συ-
νολικά της ελληνικής γεωργίας και ειδικότερα, βέβαια, µε τα προ-
βλήµατα τα οποία σήµερα αντιµετωπίζει συγκεκριµένα ο κλάδος
της ελαιοκοµίας στη χώρα. 

Έχετε απόλυτο δίκιο, κύριε συνάδελφε, ότι πρέπει να δούµε
και να σχεδιάσουµε στρατηγικά το τι πρόκειται να κάνουµε τα
επόµενα χρόνια για το βασικό γεωργικό προϊόν, το εξαγώγιµο
γεωργικό προϊόν της χώρας, που είναι το λάδι και, βέβαια, η βρώ-
σιµη ελιά. Να σηµειώσω ότι πάνω από το 60% των αγροτικών εκ-
µεταλλεύσεων στη χώρα ασχολούνται ακριβώς µε τον κλάδο της
ελαιοκοµίας. 

Από εκεί και πέρα, αναφέρατε ένα θέµα το οποίο έχει να κάνει
µε τις εισαγωγές από τρίτες χώρες γεωργικών προϊόντων και
συγκεκριµένα µε το λάδι, το οποίο η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, µέσα
από τη διαδικασία των Συµφωνιών Ελεύθερου Εµπορίου στις
οποίες προχωράει µε τρίτες χώρες, έχει δώσει τη δυνατότητα -
µετά από συλλογική απόφαση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής επα-
ναλαµβάνω- να εισάγονται από τρίτες χώρες -και συγκεκριµένα
από την Τυνησία- µεγαλύτερες ποσότητες λαδιού. 

Εδώ πολύ σωστά εντοπίζετε ένα σηµαντικό θέµα, το οποίο κι
εµείς ως νέα Κυβέρνηση σε αυτή τη χώρα -και ο Υπουργός Αγρο-
τικής Ανάπτυξης, ο Μάκης ο Βορίδης, αλλά κι εγώ προσωπικά-
έχουµε πολλές φορές στις διεθνείς συναντήσεις και στα διεθνή
φορά αλλά και στα ευρωπαϊκά σαλόνια αναφέρει: Δεν µπορούµε
από τη µία να βάζουµε συνέχεια συγκεκριµένες προϋποθέσεις
και πρωτόκολλα για τον τρόπο µε τον οποίο πρέπει να καλλιερ-
γούνται, να παράγονται, να διανέµονται και να προωθούνται στις
αγορές τα ευρωπαϊκά προϊόντα -αυστηρά, ποιοτικά πρωτόκολλα
για τη διατήρηση και τη διασφάλιση των ποιοτικών χαρακτηρι-
στικών των ευρωπαϊκών προϊόντων- και από την άλλη να αφή-
νουµε ελεύθερα, χωρίς κανέναν έλεγχο, αγροτικά προϊόντα από
τρίτες χώρες να εισάγονται στην ευρωπαϊκή περιοχή και να µην
ελέγχεται αν αυτά έχουν παραχθεί µε τα αντίστοιχα καλλιεργη-
τικά πρωτόκολλα που να διασφαλίζουν τις αντίστοιχες ποιότητες.
Άρα πολύ σωστά το έχετε εντοπίσει, ότι εδώ πρέπει να γίνει ο
µεγάλος αγώνας.

Από εκεί και πέρα, σε ό,τι αφορά το ελληνικό λάδι και την ελ-
ληνική ελιά, θα πρέπει να αναφέρουµε τη µεγάλη επιτυχία του
Πρωθυπουργού της χώρας, του Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος
προσωπικά ασχολήθηκε -και η ηγεσία φυσικά του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης- σε ό,τι αφορά την εξαίρεση του ελληνικού
ελαιόλαδου αλλά και της ελληνικής βρώσιµης ελιάς από τους δα-
σµούς, τους οποίους επιθυµούν να επιβάλουν οι Ηνωµένες Πο-
λιτείες Αµερικής σε ευρωπαϊκά προϊόντα µέσα από αυτή τη
διαδικασία, που ξέρετε ότι έχει ξεκινήσει δυστυχώς -είναι αντα-
γωνιστική- σε ό,τι αφορά την αεροναυπηγική βιοµηχανία. Ο Πρω-
θυπουργός της χώρας Κυριάκος Μητσοτάκης ασχολήθηκε
προσωπικά και κατάφερε να εξαιρεθεί και το ελαιόλαδο και η
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βρώσιµη ελιά, που αποτελούν το 50%, τουλάχιστον, των εξαγω-
γών των γεωργικών αγροτικών προϊόντων προς τις ΗΠΑ, από
τους δασµούς αυτούς. 

Να σηµειώσω, επίσης, ότι ειδικά για τη βρώσιµη ελιά η Ελλάδα
είναι η µοναδική χώρα η οποία εξαιρέθηκε από αυτούς τους δα-
σµούς.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εγώ ευχαριστώ.
Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, από το περιεχό-

µενο της απάντησής σας φαίνεται ότι δεν έχετε πάρει το µήνυµα,
δεν έχετε διαισθανθεί τον κίνδυνο να οδηγηθεί σε πλήρες αδιέ-
ξοδο η ελαιοκαλλιέργεια και το ελαιόλαδο.

Τα προηγούµενα χρόνια, όπως σας εξέθεσα και στην πρωτο-
µιλία µου, πράγµατι υπήρξε µία σταδιακή απαξίωση του προ-
γράµµατος φυτοπροστασίας και, βέβαια, δεν ελήφθη κανένα
µέτρο για να αντιµετωπιστούν νέοι κίνδυνοι που έχουν εµφανι-
στεί και προσβάλλουν την ελιά. 

Το δεύτερο που συνέβη τα προηγούµενα χρόνια, ήταν η αύ-
ξηση αυτών των αδασµολόγητων ποσοτήτων από τρίτες χώρες
και, µάλιστα, µε την επισήµανση -και σωστά κάνατε σε αυτό το
σηµείο- ότι η παραγωγή δεν διασφαλίζεται από πουθενά πως
είναι ποιοτική. Δεν υπάρχει καµµία τήρηση κανόνων ορθής γε-
ωργικής πρακτικής, ούτε τηρούν κανένα πρότυπο. Έχουν απλά
το χαρακτηριστικό. Και όταν, όπως πολύ καλά γνωρίζετε, οι κα-
ταναλωτές δεν µπορούν διά γυµνού οφθαλµού να ελέγξουν την
ποιότητα, όταν δεν υπάρχει τέτοιος έλεγχος σε επίπεδο Ευρω-
παϊκής Ένωσης, τότε πρέπει να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα
στην παραγωγή και στη διάθεση του προϊόντος, στην εισαγωγή
που γίνεται µέσα από αυτές τις διαδικασίες που συνυπέγραψε,
δυστυχώς, η προηγούµενη κυβέρνηση. 

Διαπιστώνω ότι χρησιµοποιείτε, όµως, ως άλλοθι τις λαθεµέ-
νες επιλογές της προηγούµενης κυβέρνησης. Χρησιµοποιείτε ως
άλλοθι το γεγονός ότι αυτοί υπέγραψαν την αύξηση αυτών των
ποσοτήτων, ότι αυτοί απαξίωσαν το πρόγραµµα δακοκτονίας,
όταν έκαναν δύο µήνες µετά την έναρξη να στείλουν τις πιστώ-
σεις. Αυτό είναι γεγονός. Δεν έχετε καµµία, όµως, δικαιολογία
σήµερα να αδρανείτε, χρησιµοποιώντας αυτό το άλλοθι.

Τρία πράγµατα σας προτείνω να κάνετε και θέλω απαντήσεις
σε αυτά. 

Το πρώτο είναι, αν υπήρξε µια διαδικασία ενηµέρωσης της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης για τις ζηµιές των προηγούµενων ετών και την
απώλεια εισοδήµατος, που δεν καλύπτονται από τον ΕΛΓΑ. Η
προηγούµενη κυβέρνηση υποτίθεται ότι κίνησε τις διαδικασίες
για να υποβληθεί φάκελος στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Να µας πείτε
τι ακριβώς έχει γίνει, τι έχει υποβληθεί, προκειµένου να καλυφθεί
το χαµένο εισόδηµα των παραγωγών. 

Να δείτε άµεσα το θέµα της ρύθµισης στη Βουλή για να καλύ-
ψετε πιθανόν κενά του κανονισµού του ΕΛΓΑ. Δεν µπορεί να επι-
καλείστε συνεχώς ότι δεν το προβλέπει ο κανονισµός και να µη
φέρνετε µια ρύθµιση εδώ. Δεν χρειάζεται πολλά πράγµατα. Τρεις
σειρές είναι, εάν έχετε τη βούληση.

Το τρίτο και σηµαντικότατο στρατηγικά είναι, να συγκροτήσετε
άµεσα µία επιστηµονική επιτροπή και να συνεργαστείτε µε δυο
πανεπιστήµια -και τρία αν θέλετε- µε τους επιστήµονες της
χώρας µας, για να δούµε πώς αναβαθµίζουµε το πρόγραµµα δα-
κοκτονίας και πώς αντιµετωπίζουµε τους νέους κινδύνους οι
οποίοι έχουν εµφανιστεί.

Γνωρίζετε ότι ένας από τους νέους εχθρούς της ελιάς είναι το
γλοιοσπόριο, όπου πέρυσι κατέστρεψε την παραγωγή στην
Κρήτη και νοµίζαµε όλοι ότι ήταν από τον δάκο. Ήταν και από
τον δάκο, αλλά το δίδυµο ήταν καταστροφικό.

Άρα, επιστηµονική επιτροπή άµεσα για τη µελέτη και τον
τρόπο αντιµετώπισης του προβλήµατος, αποζηµιώσεις µέσα από
τον φάκελο για τους παραγωγούς και νοµοθετική ρύθµιση για
την τροποποίηση του κανονισµού του ΕΛΓΑ. Δεν πρέπει να µεί-
νουν αβοήθητοι οι παραγωγοί. Εθνικό προϊόν είναι. Άρα, βάλτε
προτεραιότητα.

Τέλος, πρέπει να ξέρουµε ποιος είναι αρµόδιος στο Υπουρ-
γείο. Προχθές συναντήθηκε µε µια επιτροπή η κ. Αραµπατζή. Εί-
πε, «Θα σας απαντήσω γραπτά ως αρµόδια». Εσείς είστε αρµό-

διος για τη φυτική παραγωγή, η κ. Αραµπατζή ή ο Υπουργός;
Εγώ δεν έχω πρόβληµα ποιος είναι, αλλά να ξέρουµε ποιος είναι,
για να ξέρουµε και πού θα απευθυνόµαστε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ πολύ.
Κύριε Σκρέκα, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Κατ’ αρχάς, όπως γνωρίζετε πολύ καλά
-έχετε διατελέσει και κυβερνητικό στέλεχος, δηλαδή σε υπουρ-
γική θέση- οι αρµοδιότητες είναι ξεκάθαρες. Ορίζονται από το
προεδρικό διάταγµα και από την απόφαση του Πρωθυπουργού
και του αντίστοιχου Υπουργού στο εκάστοτε Υπουργείο. Από εκεί
και πέρα, φυσικά κάθε φορά στη Βουλή απαντάει ο Υπουργός ο
οποίος αναλαµβάνει να εκπροσωπήσει το Υπουργείο τη συγκε-
κριµένη ηµέρα που κατατίθεται η ερώτηση. Εδώ δεν είναι θέµα
αρµοδίων ή αναρµοδίων. Εδώ πρέπει να δώσουµε απαντήσεις,
να δώσουµε λύσεις και να ενηµερώσουµε τον ελληνικό λαό για
αυτά τα οποία προτίθεται να κάνει η σηµερινή Κυβέρνηση, η
οποία, όπως σας είπα -και διαφωνώ µε αυτό που είπατε- έχει
βάλει ως πρώτη προτεραιότητα τον αγροτικό τοµέα και τον πρω-
τογενή τοµέα της χώρας. Αυτό αποδεικνύεται και από τις δρά-
σεις και του ίδιου του Πρωθυπουργού, µε την εξαίρεση των δασ-
µών σε ελληνικά αγροτικά προϊόντα, αναφορικά µε την εµπορική
διαµάχη που υπάρχει µεταξύ Ευρώπης και Ηνωµένων Πολιτειών
Αµερικής.

Επίσης, να σας ενηµερώσω ότι κατά την επίσκεψη που είχε ο
Πρωθυπουργός, ο Κυριάκος Μητσοτάκης, στην Κίνα, ανέφερε
και σηµείωσε βασικά προϊόντα, τα οποία θέλουµε να αναγνωρι-
στούν ως προϊόντα ιδιαίτερης σηµαντικότητας για την Ελλάδα
και τα οποία θέλουµε να προωθηθούν στην κινεζική αγορά -στην
τεράστια αυτή αγορά- και να συνοδεύονται από τα τοπικά ελλη-
νικά χαρακτηριστικά, έτσι όπως ορίζονται µέσα από τους προσ-
διορισµούς ΠΟΠ ή ΠΓΕ, δηλαδή προϊόντα ονοµασίας προέλευ-
σης ή προϊόντα γεωγραφικής ένδειξης και αυτά να αναγνωρίζον-
ται και στην κινεζική επικράτεια.

Από την άλλη, σε ό,τι αφορά τη δακοκτονία, έχετε δίκιο σε
αυτό που είπατε, ότι δυστυχώς παραλάβαµε µια κατάσταση όπου
η αναποτελεσµατικότητα της προηγούµενης διοίκησης στο
Υπουργείο είχε δηµιουργήσει τεράστια προβλήµατα στην έγ-
καιρη και αποτελεσµατική εφαρµογή του, µε αποκορύφωµα το
2018 κατά τη διάρκεια του οποίου οι καθυστερήσεις στην εφαρ-
µογή ήταν άνευ προηγουµένου, µε δραµατικές συνέπειες στον
κλάδο του ελαιολάδου και στην παραγωγή του στη χώρα. Το γε-
γονός αυτό, παρ’ όλο που κινητοποίησε τις αρµόδιες υπηρεσίες
του Υπουργείου, δεν είχε το αναµενόµενο αποτέλεσµα.

Δυστυχώς, η αναποτελεσµατικότητά τους έφτασε σε τέτοιο
σηµείο ώστε οι διαγωνιστικές διαδικασίες προµήθειας των ου-
σιών αυτών, των ελκυστικών ουσιών και εντοµοκτόνων να υλο-
ποιηθούν µε σηµαντική καθυστέρηση, µε αποτέλεσµα αυτή τη
στιγµή που µιλάµε -ακόµα και τώρα- να γίνονται παραλαβές αυ-
τών των φαρµάκων από τις τοπικές ΔΑΟΚ, όταν ουσιαστικά κλεί-
νει η περίοδος.

Εκτός αυτού, να σηµειώσω ότι ο αριθµός των γεωπόνων και
τοµεαρχών δεν αυξήθηκε έτσι όπως έπρεπε, στον βαθµό που
έπρεπε, ενώ σε κάποιες περιοχές οι προβλεπόµενοι στο πρό-
γραµµα ψεκασµοί ήταν λιγότεροι από αυτούς που πραγµατικά
απαιτούνταν.

Αυτά, λοιπόν, κύριε συνάδελφε, εµείς έχουµε βάλει ως απο-
κλειστικό στόχο να τα αντιµετωπίσουµε, ώστε τις επόµενες χρο-
νιές να µη ζήσουµε αυτά τα οποία ζήσαµε τις προηγούµενες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εγώ ευχαριστώ

πολύ.
Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη, µε αριθµό 181/5-11-2019 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Κινή-
µατος Αλλαγής κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό
Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, µε θέµα: «Απασχόληση
συνταξιούχων ναυτικών στις Ακαδηµίες Εµπορικού Ναυτικού».

Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Φέτος επανήλθε ένα πρόβληµα του 2016 στις σχολές Εµπορι-
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κού Ναυτικού µε την απροθυµία συνταξιούχων πλοιάρχων και µη-
χανικών να προσέλθουν για τη διδασκαλία των αντίστοιχων µα-
θηµάτων στις σχολές του Εµπορικού Ναυτικού.

Η απροθυµία αυτή έχει συγκεκριµένες αιτίες και το 2016 και
φέτος. Το 2016 ψηφίστηκε ο νόµος Κατρούγκαλου, ο οποίος
προβλέπει τη γνωστή περικοπή κατά 60% των συντάξεων, εφό-
σον αναλάβεις υπηρεσία γενικά και αδιακρίτως. Και ενώ υποτί-
θεται ότι δόθηκε τότε κάποια λύση και οι άνθρωποι αυτοί συνέ-
χισαν κανονικά και όλα αυτά τα χρόνια λειτούργησαν οι σχολές
µε καθηγητές συνταξιούχους πλοιάρχους και µηχανικούς, φέτος
επανήλθε το πρόβληµα για δύο λόγους:

Ο πρώτος είναι ότι ο ΕΦΚΑ, παρά το έγγραφο τότε του Υφυ-
πουργού κ. Πετρόπουλου, ήρθε να ζητήσει αναδροµικά όλες τις
εισφορές στους διδάσκοντες συνταξιούχους πλοιάρχους και το
Υπουργείο όταν του τέθηκε το θέµα, σήκωσε τα χέρια και είπε
«νόµος Κατρούγκαλου, ΣΥΡΙΖΑ», «νόµος Κατρούγκαλου, Μιχαη-
λίδης». Μάλιστα, ο Υφυπουργός, που µας κάνει την τιµή να είναι
σήµερα εδώ, είπε σε µια δήλωσή του, «Αν ο κ. Μιχαηλίδης δια-
φωνεί µε τον νόµο Κατρούγκαλου για τις ΑΕΝ, ας µην τον ψή-
φιζε». 

Τελειώνω την τοποθέτηση µου, κύριε Υπουργέ και σας λέω:
Αν ο κ. Μηταράκης -θα µας πει σήµερα- θεωρεί ότι ψηφίστηκε
από τους πολίτες για να εφαρµόσει τον νόµο Κατρούγκαλου,
πλανάται πλάνην οικτράν. 

Ψηφιστήκατε, κύριε Υπουργέ, για να τον αλλάξετε. Και, µάλι-
στα, να είστε συνεπής και µε αυτά τα οποία πράξατε καλώς το
2016 και κακώς σήµερα.

Απαντήστε µας, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ πολύ. 
Στην επίκαιρη ερώτησή σας θα απαντήσει ο Υφυπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων κ. Παναγιώτης Μηταράκης.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΝΟΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνι-

κών Υποθέσεων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
φυσικά η Κυβέρνηση Μητσοτάκη θα αλλάξει τον νόµο Κατρούγ-
καλου. Και, πράγµατι, αυτό το θέµα επανήλθε, διότι δεν είχε ποτέ
λυθεί σωστά. Ας βάλουµε τα γεγονότα στη συζήτηση.

Ψηφίστηκε ο ν.4387/2016, ο γνωστός νόµος Κατρούγκαλου.
Με το άρθρο 20, παράγραφος 1 λέει ότι όποιος συνταξιούχος
συνεχίζει να εργάζεται, η σύνταξή του µειώνεται κατά 60% για
τα έτη για τα οποία έχει επανέλθει στην αγορά εργασίας. Υπάρ-
χει και µια δεύτερη, πιο ειδική διάταξη για τους εργαζόµενους
σε φορείς της γενικής κυβέρνησης που µιλάει για πλήρη ανα-
στολή του συνταξιοδοτικού δικαιώµατος. Αυτό, λοιπόν, λέει ο
νόµος Κατρούγκαλου.

Αυτός ο νόµος δεν έδωσε µε εξουσιοδοτική πράξη το δικαίωµα
στον εκάστοτε Υπουργό Εργασίας ή Υφυπουργό να κρίνει κατά
περίπτωση και να δίνει εξαιρέσεις, όπου αυτές απαιτούνται, για
λόγους, παραδείγµατος χάριν, γενικότερου δηµόσιου συµφέρον-
τος. Για την Κυβέρνησή µας η λειτουργία των ΑΕΝ, η δηµόσια
ναυτική εκπαίδευση η οποία στηρίζει την ελληνική εµπορική ναυ-
τιλία, είναι ένας λόγος εθνικού συµφέροντος.

Τι έγινε το 2016; Ήρθε µια επιστολή -ούτε καν εγκύκλιος- του
τότε Υφυπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων προς
το Υπουργείο Ναυτιλίας στο γραφείο του Γενικού Γραµµατέα, η
οποία λέει το εξής: «Από γραµµατική και τελεολογική ερµηνεία
της ως άνω διάταξης, προκύπτει ότι αυτή δεν εφαρµόζεται σε
περιπτώσεις όλως ευκαιριακής απασχόλησης, η οποία ακριβώς
εκ της φύσης αυτής δεν δύναται να θεωρηθεί επανένταξη στην
αγορά εργασίας».

Κύριε Κεγκέρογλου, ένας καθηγητής που διδάσκει έξι ώρες
την ηµέρα, πέντε µέρες την εβδοµάδα εδώ και πέντε χρόνια, κα-
λύπτεται από αυτή την επιστολή του κ. Πετρόπουλου; Ένας κα-
θηγητής που είναι σήµερα σε µια ΑΕΝ και του έχουν αναθέσει
τριάντα ώρες διδασκαλίας τη βδοµάδα εδώ και πολλά χρόνια και
καλά κάνει και διδάσκει -εγώ είµαι θετικός στο γεγονός ότι οι άν-
θρωποι οι οποίοι έχουν τόσο βαθιά γνώση της ναυτιλίας, έχουν
επιστρέψει και διδάσκουν τη νέα γενιά-, καλύπτεται από αυτή την
επιστολή του κ. Πετροπούλου; Αυτή ήταν η λύση που έδωσε ο
ΣΥΡΙΖΑ; Ούτε τροπολογία έφερε, ούτε υπουργική απόφαση
έφερε, έχοντας κάνει τροπολογία, δίνοντας το δικαίωµα στον

Υπουργό να το λύσει.
Αυτή, λοιπόν, η επιστολή, όπως ερµηνεύεται από τους νοµι-

κούς, δεν καλύπτει κάποιον ο οποίος έχει διδάξει, παραδείγµα-
τος χάριν, για δεύτερο εξάµηνο ή διδάσκει πάνω από µία ώρα
την εβδοµάδα ή διδάσκει για δεύτερη χρονιά. Γιατί δεν είναι
πλέον όλως ευκαιριακή η απασχόληση, η οποία δεν δύναται να
θεωρηθεί επανένταξη στην αγορά εργασίας. 

Αλλά ακόµη και να ήταν, ο νόµος Κατρούγκαλου δεν έδινε το
δικαίωµα στον τότε Υφυπουργό να λύσει το πρόβληµα. Το έβαλε
κάτω από το χαλάκι η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ το πρόβληµα. 

Τώρα, το Υπουργείο Ναυτιλίας µε το Υπουργείο Εργασίας θα
φέρουν την επόµενη εβδοµάδα ειδική τροπολογία, για να συνε-
χιστεί οµαλά η τρέχουσα ακαδηµαϊκή χρόνια στις ΑΕΝ, αναδρο-
µικά από 1-1-2017, για να µην είναι ανοικτοί σε κίνδυνο επιστρο-
φών οι συνταξιούχοι που εµπιστεύτηκαν τις επιστολές της προ-
ηγούµενης κυβέρνησης.

Και από κει και πέρα, πρέπει να βρούµε, το Υπουργείο Ναυτι-
λίας σε συνεργασία µε εµάς, µια µόνιµη και οριστική λύση, για
να στηρίξουµε τη δηµόσια ναυτική εκπαίδευση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας ευχαριστώ πολύ.
Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, καλά τα είπατε για τους προηγούµενους, ότι

ακριβώς ο νόµος Κατρούγκαλου µε την οριζόντια απαγόρευση
δηµιούργησε τεράστια προβλήµατα και στο συγκεκριµένο θέµα
και σε άλλες, όµως, περιπτώσεις παροχής υπηρεσιών και εργα-
σίας. 

Εάν υπήρχε ενδιαφέρον από ανέργους, που δεν είχαν το κα-
θεστώς του συνταξιούχου, για να προσφέρουν εργασία, να είστε
σίγουρος ότι δεν θα έκανα την ερώτηση. Έχουµε, όµως, την πε-
ρίπτωση εκείνη που δεν µπορούν άλλοι να κάνουν το µάθηµα,
παρά µόνο οι συνταξιούχοι πλοίαρχοι. Αυτό είναι δεδοµένο. Και
γι’ αυτό λέµε ότι πρέπει να λυθεί.

Ο κ. Πετρόπουλος, λοιπόν, όπως σωστά είπατε, χωρίς να έχει
την εξουσιοδότηση, έγραψε ένα έγγραφο. Διπλοπροσωπία,
διπλά βιβλία. Όπως θέλετε πείτε το. Με τους θεσµούς ήτανε
καλά µε τον νόµο Κατρούγκαλου και µε τον κόσµο πήγε να είναι
καλά µε το άτυπο έγγραφο, το οποίο δεν είχε ισχύ νόµου ή κα-
νονισµού ή κανονιστικής πράξης. Καµµία ισχύ. Ευχή.

Όµως κι εσείς έχετε ευθύνη, κύριε Μηταράκη, γιατί τότε στους
Χιώτες είπατε ότι το λύσαµε το πρόβληµα, ενώ δεν λύθηκε, αλλά
κρύφτηκε κάτω από το χαλί. 

Ερχόµαστε τώρα, που αναβίωσε το πρόβληµα, να τους ζητούν
πίσω τα λεφτά. Και τι έρχεστε και κάνετε, κύριε Μηταράκη, εσείς;
Έρχεστε και γράφετε ένα έγγραφο στις 7-10-2019, µε το οποίο
τους λέτε ότι δεν ισχύει η ευχή του Πετρόπουλου να µην περι-
κόπτονται οι συντάξεις και άρα θα πρέπει να τις πληρώσετε. Και
µάλιστα, επιχειρηµατολόγησε σήµερα ότι δεν είναι ευκαιριακή
απασχόληση. Άρα, µε βάση την εγκύκλιο που επικαλείται ο κ. Μη-
ταράκης, λέει ότι θα πληρώσετε κιόλας. 

Το στέλνει, λοιπόν, αυτό επίσηµα προς τον ΕΦΚΑ και τους λέει
«θα εφαρµόζετε την εγκύκλιο 12151 της 19ης Μαρτίου 2018», του
ΣΥΡΙΖΑ δηλαδή. Αυτή θα εφαρµόζετε, λέει. Άρα τους λέει «κόψτε
τις συντάξεις» και δεν µπορούν να διδάσκουν, αφού είναι πο-
λύωρη η απασχόληση χωρίς αυτή την περικοπή. Αυτό είπατε
εσείς, κύριε Μηταράκη. 

Μετά από αυτό το έγγραφό σας ξεσηκώθηκε ο κόσµος, γιατί
εσείς ο ίδιος είχατε υποβάλει ερώτηση στις 10-10-2016 και λέ-
γατε: «Σε τι ενέργειες θα προβείτε, κύριε Υπουργέ, προκειµένου
να ικανοποιηθεί το καθολικό αίτηµα τροποποίησης του ν.4387/
2016, έτσι ώστε να εξαιρούνται οι συνταξιούχοι του Ναυτικού
Αποµαχικού Ταµείου που απασχολούνται ως εκπαιδευτικοί στις
ΑΕΝ; Τι θα κάνετε; Πότε θα το φέρετε; Και τι θα κάνετε µε τα
αναδροµικά;».

Η ερώτηση απευθύνεται σε εσάς. Άρα την είχατε απευθύνει
το 2016 και είναι Νοέµβριος, µετά από τέσσερις µήνες που ανα-
λάβατε. Κι επειδή δηµιουργήθηκε το πρόβληµα, σας τη θυµί-
ζουµε την ερώτηση. Τώρα κάτι θα κάνετε. 

Είστε ήσυχος µε αυτό το έγγραφο που είχατε κάνει στις 7
Οκτωβρίου 2019; Δεν θα σας αφήσουµε ήσυχους. Το µπάχαλο
που έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ το συνεχίζετε σε πολλούς τοµείς. Η επικοι-
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νωνιακή καταιγίδα που δηµιούργησε χρυσόσκονη πέφτει σιγά-
σιγά και φαίνεται ότι ούτε έτοιµοι είστε ούτε πρωτοβουλίες παίρ-
νετε, για να λύσετε συσσωρευµένα προβλήµατα. 

Θα φέρετε, λοιπόν, τροπολογία τις επόµενες µέρες να λύσετε
αυτό το θέµα. Και αναδροµικά να µην αναζητηθούν αυτά εδώ
που θα χρεωθούν στους ανθρώπους, διότι έχετε κι εσείς ευθύνη,
ως Νέα Δηµοκρατία, που είπατε «ναι, δόθηκε λύση» τότε, ενώ
δεν δόθηκε. Ήταν διπλοπροσωπία. Ήταν άκυρο το χαρτί. Πρέπει
να γίνει αναδροµική η ρύθµιση που θα φέρετε. 

Αν δεν το φέρετε, θα φέρω εγώ ρύθµιση-τροπολογία, αλλά πε-
ριµένω να δω µέχρι τη Δευτέρα που έχω ερώτηση εδώ πάλι στην
Αίθουσα µε τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, να δούµε τελικά
αν θα σας βάλουµε να συνεννοηθείτε. Γιατί ο ένας τα ρίχνει στον
άλλο µέχρι τώρα. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εγώ ευχαριστώ.
Κύριε Μηταράκη, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά αυστηρά, σας

παρακαλώ πολύ. Έχουµε ξεφύγει πολύ. 
ΝΟΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνι-

κών Υποθέσεων): Κύριε Κεγκέρογλου, είστε πολύ έµπειρος και
στην πρωτολογία µου έχω ήδη απαντήσει σε αυτό που θέσατε
στη δευτερολογία σας. Αλλά να τα πάρουµε πάλι από την αρχή.

Για την ερώτηση που κατέθεσα το 2016 επιµένω στην ουσία
αυτής, ότι πρέπει να βρεθεί µια νοµοθετική λύση, για να µην
υπάρχει πρόβληµα στις ΑΕΝ. Αυτό είπα, το διαβάσατε πολύ σω-
στά. Διαβάσατε από την ερώτησή µου για το αν θα τροποποιηθεί
ο νόµος Κατρούγκαλου. Και τι έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ; Τροποποίησε τον
νόµο Κατρούγκαλου; Όχι. Έκανε µια επιστολή, την οποία δεν
µας κοινοποίησε, δεν έχει ΑΔΑ, δεν την ξέρει η Εθνική Αντιπρο-
σωπεία, κύριε Κεγκέρογλου.

Και να σας πω κάτι; Ίσως κάναµε ένα λάθος τότε όλοι. Εµπι-
στευτήκαµε τον ΣΥΡΙΖΑ ότι έλυσε το πρόβληµα, χωρίς να διαβά-
σουµε την εγκύκλιο του ΣΥΡΙΖΑ, που θα ήταν προφανές ότι δεν
είχε νοµική βάση.

Άρα εµείς, πρώτον, θέλουµε να λύσουµε το θέµα των ΑΕΝ.
Δεύτερον, φέρνουµε τροπολογία -την έχω µπροστά µου, κύριε
Κεγκέρογλου- η οποία καλύπτει από 1-1-2017 αναδροµικά, ώστε
να µην υπάρχει θέµα αναζήτησης των αναδροµικών. Εδώ είναι η
τροπολογία. 

Η υποχρέωση, όµως, του Υπουργείου ήταν -γιατί υπάρχει και
θέµα νοµιµότητας- ότι δεν µπορούσε το Υπουργείο και ο ΕΦΚΑ
να λειτουργεί µε µια επιστολή που δεν έχει νοµική βάση. Το
πρώτο, λοιπόν, που έπρεπε να κάνουµε ήταν να διορθώσουµε
τον τρόπο λειτουργίας της γενικής γραµµατείας ως προς αυτό
το θέµα. Ανακαλέσαµε µια επιστολή που δεν είχε νοµική βάση,
εκδίδοντας επίσηµη εγκύκλιο, µε ΑΔΑ, που στηρίζεται πάνω στον
νοµό. 

Δεχτήκαµε -επειδή το αναφέρατε πριν- µια ερµηνεία που έχει
γίνει, ότι για όποιον δουλεύει µε µερική απασχόληση είναι αντί-
στοιχη και η µείωση της σύνταξης. Όταν το είπαµε αυτό στις
ΑΕΝ, η απάντηση ήταν «αυτοί δουλεύουν πέντε µέρες την εβδο-
µάδα». Και άρα η προηγούµενη κάλυψη της µερικής απασχόλη-
σης -για όποιον δούλευε µία ηµέρα την εβδοµάδα µειωνόταν
κατά 1/5 το 60%- δεν κάλυπτε τις ΑΕΝ, γιατί δεν είναι ευκαιρια-
κής απασχόλησης, αλλά πλήρους απασχόλησης. Θα έρθουµε,
λοιπόν, µε αυτή την τροπολογία. 

Για το θέµα που θέσατε για τον νόµο Κατρούγκαλου, ένα θέµα
συζήτησης είναι αυτός ο ηλικιακός ρατσισµός που δηµιουργεί.
Προσπαθούµε και διώχνουµε από την αγορά εργασίας ανθρώ-
πους οι οποίοι µπορούν και θέλουν ακόµα να προσφέρουν. Και
θεωρώ ότι είναι σηµαντικό για την κοινωνία, για τους ίδιους και
για την οικονοµία να µην είναι τιµωρητικός ο ασφαλιστικός
νόµος. 

Το 60% έχει µια τιµωρητική λογική, ειδικά απέναντι σε εργα-
ζόµενους που δεν έφυγαν στη σύνταξη επειδή το επιλέξανε,
αλλά έφυγαν στη σύνταξη γιατί έφτασαν σε κάποια ανώτατα όρια
ηλικίας, παραδείγµατος χάριν στα Σώµατα Ασφαλείας, τις Ένο-
πλες Δυνάµεις, οι ναυτικοί οι οποίοι σε κάποια ηλικία βγαίνουν
από την ενεργή αγορά εργασίας και θέλουν ακόµα να προσφέ-
ρουν στην κοινωνία. 

Στις αλλαγές, λοιπόν, του νόµου Κατρούγκαλου, ένα πολύ ση-

µαντικό σηµείο θα είναι να φύγει η τιµωρητική λογική του άρθρου
20, γιατί σήµερα -θα το πω- δυστυχώς πολλοί συνταξιούχοι δου-
λεύουν στη µαύρη αγορά και αυτό είναι λάθος. Πρέπει, λοιπόν,
να υπάρχει µια νοµοθεσία η οποία να µην είναι τιµωρητική, να
τους δίνει το δικαίωµα πρόσβασης στην αγορά εργασίας, για να
φορολογούνται κανονικά και να προσφέρουν κανονικά στην
εθνική οικονοµία.

Ως προς το θέµα των ΑΕΝ, νοµίζω µετά τη σηµερινή συζήτηση
είναι δεδοµένο ότι το θέµα έχει λήξει. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ πολύ και

τους δύο.
Περνάµε στην πρώτη µε αριθµό 165/4-11-2019 επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Δ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Βίτσα προς τον Υπουργό Εθνικής
Άµυνας, µε θέµα: «Τοποθέτηση του Υφυπουργού Εθνικής Άµυ-
νας Αλκιβιάδη Στεφανή στη θέση ειδικού συντονιστή για τη µε-
τακίνηση αιτούντων άσυλο από τα νησιά».

Κύριε Βίτσα, είστε Αντιπρόεδρος, ξέρετε σε τι θέση βρίσκοµαι.
Σας παρακαλώ πολύ αυστηρά στα δύο λεπτά. Σας παρακαλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Μην
τρέξετε τον χρόνο για ένα λεπτό. Δεν καταλαβαίνω: Στην Αί-
θουσα της Ολοµέλειας µετά το πέρας του κοινοβουλευτικού
ελέγχου, δεν υπάρχει κάποια άλλη συνεδρίαση ούτε υπάρχει
υποχρεωτική παρουσία στο επόµενο µισάωρο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Έχουµε την εκδή-
λωση µε τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Δεν κα-
ταλαβαίνω γιατί σας πιέζουν. Κάνετε το χρέος σας υποδειγµα-
τικά. Δεν χρειάζεται να σας πιέζουν κιόλας και να γεµίζουν άγχος
τον κ. Μηταράκη, που µε κοιτάει και χαµογελάει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ πολύ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε

Πρόεδρε, σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Για να σας είµαι ειλι-

κρινής, δεν τρέχω τον χρόνο. Έπρεπε να έχει πάει για την επο-
µένη η ερώτηση, αλλά είστε και οι δύο από τις 9.00’ και δεν θέλω
να το κάνω µε τίποτα.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε

Υπουργέ, θεωρώ πως η συµµετοχή του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας στην αποτελεσµατική διαχείριση του προσφυγικού - µετανα-
στευτικού ήταν και είναι καταλυτική. Η εµπλοκή των Ενόπλων
Δυνάµεων στη δηµιουργία κέντρων υποδοχής αλλά και κέντρων
φιλοξενίας στη σίτιση, περίθαλψη κ.λπ. έλυσε µε αποφασιστικό
τρόπο γρήγορα, αλλά όχι πρόχειρα, προβλήµατα που έµοιαζαν
δυσθεώρητα. Αλλά και εσείς ο ίδιος, είτε ως Διοικητής του Γ’ Σώ-
µατος Στρατού είτε ως Αρχηγός του Γενικού Επιτελείου Στρα-
τού, παίξατε, ανάµεσα και σε άλλα στελέχη των Ενόπλων Δυνά-
µεων, σηµαντικό ρόλο, µε υποδειγµατικό τρόπο.

Συγχρόνως από τον Αύγουστο είχα επισηµάνει ότι, λόγω της
ιδεοληπτικής καθυστέρησης, η µόνη άµεση λύση για την απο-
συµφόρηση των νησιών είναι η µεταφορά χιλιάδων αιτούντων
άσυλο σε ξενοδοχεία και άλλα καταλύµατα στην ενδοχώρα.
Αυτό, βέβαια, δεν λύνει τα προβλήµατα επί του πεδίου για το
προσφυγικό - µεταναστευτικό ούτε οδηγεί σε γενικότερες λύ-
σεις, που χρειάζονται διεθνείς πρωτοβουλίες και αλληλέγγυες
δράσεις, αλλά έτσι -ας το πούµε λαϊκά- η παρούσα Κυβέρνηση
«αγοράζει» χρόνο. 

Όµως, στις 23 Οκτωβρίου πληροφορούµαι, όπως πληροφορή-
θηκαν όλοι µε ανακοίνωση του Γραφείου Τύπου του Πρωθυπουρ-
γού, ότι έχετε τη θέση ειδικού συντονιστή για τη µετακίνηση
αιτούντων άσυλο από τα νησιά. Γνωρίζω τη δήλωσή σας από τη
Λέσβο στις 25 Οκτωβρίου, αν δεν κάνω λάθος, που λέει: «Δεν αλ-
λάζει τίποτα στην εµπλοκή των Ενόπλων Δυνάµεων στο προσφυ-
γικό. Απλά, µπαίνει ειδικός συντονιστής ένας άνθρωπος που
ξέρει το προσφυγικό». Αν συµβαίνει αυτό που λέτε, για ποιον
λόγο έγινε η ανακοίνωση; Μιας και κάνουµε αυτό που κάνουµε
πάντα.

Το πρώτο, λοιπόν, ερώτηµα είναι τι ακριβώς θα κάνετε; Ποια
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ευθύνη έχετε; Θα αποφασίζετε πόσοι και ποιοι θα έρθουν και σε
ποιο ξενοδοχείο θα εγκατασταθούν; Plan a. Θα αποφασίζετε πού
θα δηµιουργούνται κέντρα φιλοξενίας και θα είναι ανοιχτού
τύπου ή κλειστού τύπου; Plan b. Θα µεταφέρετε τους αιτούντες
άσυλο ή είστε υπεύθυνος για τον σχεδιασµό; Είστε υπεύθυνος
για όλα αυτά;

Το δεύτερο ερώτηµα είναι: αν το ΥΠΕΘΑ αναλαµβάνει τον συν-
τονισµό, το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη τι ακριβώς ανα-
λαµβάνει; Άσυλο και διεθνείς σχέσεις; Θα ήθελα να θυµίσω ότι
ο τελευταίος νόµος εµπλέκει και τις Ένοπλες Δυνάµεις στην εξέ-
ταση αιτηµάτων ασύλου. Το Πολεµικό Ναυτικό προστίθεται στις
περιπολίες του Λιµενικού και, αν ναι, µε τι εντολές; Ελπίζω όχι.

Παρακαλώ να µου απαντήσετε, όσο το δυνατόν πιο συγκεκρι-
µένα, αν έχετε τη δυνατότητα. Βέβαια, θα επανέλθω στη δευτε-
ρολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ πολύ.
Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Αλκιβιάδης

Στεφανής. Κύριε Στεφανή, έχετε τρία λεπτά στη διάθεσή σας.
ΑΛΚΙΒΙΑΔΗΣ ΣΤΕΦΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας):

Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ.
Καληµέρα σας, κύριε Υπουργέ. Ευχαριστώ πάρα πολύ για την

ερώτηση. Μου δίνετε τη δυνατότητα να ξεκαθαρίσω κάποια
πράγµατα, τα οποία την τελευταία περίοδο µας έχουν απασχο-
λήσει.

Πρώτον -λέω σαφώς και κατηγορηµατικώς- η τοποθέτησή µου
από τον κύριο Πρωθυπουργό στη θέση του συντονιστή µε την
αποστολή που περιγράψατε έχει ως ξεκάθαρο στόχο την υλο-
ποίηση του ήδη εγκεκριµένου σχεδίου δράσης. Έρχοµαι, λοιπόν,
να συντονίσω σε συνεννόηση µε τους αρµόδιους Υπουργούς όλο
αυτό το έργο, µεταξύ των αρµοδίων υπηρεσιών και των φορέων,
έτσι ώστε να βελτιστοποιηθούν οι διαδικασίες και οι χρόνοι.

Το επίπεδο συνεργασίας µέχρι τώρα είναι εξαιρετικό. Όλοι µε
πίστη στην αποστολή τους κάνουν τη δουλειά τους µε τον καλύ-
τερο δυνατό τρόπο. Το περιγράψατε και εσείς αυτό. Εγώ µπορώ
να βεβαιώσω από τη νέα µου θέση ότι γίνεται µε τον καλύτερο
δυνατό τρόπο.

Απαντώ λιτά και κατηγορηµατικά και στο δεύτερο σκέλος της
ερώτησής σας. Σε ό,τι αφορά στον ρόλο και τη συνδροµή των
Ενόπλων Δυνάµεων, ακολουθούµε το θεσµικό πλαίσιο το οποίο
έχει αποφασιστεί. Τέσσερις είναι οι ρόλοι µας στη συνδροµή του
µεταναστευτικού. Τους ξέρετε πολύ καλά: διαµονή, µεταφορά,
σίτιση και υγειονοµική περίθαλψη. Αυτό εξακολουθούµε να κά-
νουµε. Το γνωρίζουµε να το κάνουµε και το κάνουµε µε απόλυτη
αφοσίωση, έτσι ώστε να δώσουµε τη δυνατότητα να υλοποιηθεί
το σχέδιο της Κυβέρνησης.

Αυτή είναι η λιτή µου απάντηση, κύριε Βίτσα.
Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ κι εγώ.
Κύριε Βίτσα, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχα-

ριστώ κύριε Πρόεδρε.
Χαίροµαι, κύριε Υπουργέ, που λέτε ότι συνεργάζεστε µε προ-

θυµία µε τους άλλους Υπουργούς. Ο κ. Χρυσοχοΐδης χθες δή-
λωσε ότι τα πράγµατα στα νησιά είναι εκτός ελέγχου. «Συνεργα-
σία» και «εκτός ελέγχου» δεν πάνε πολύ µαζί, αλλά ας µπούµε
στα συγκεκριµένα.

Είναι αλήθεια, κύριε Υπουργέ, πως τους τελευταίους τέσσερις
µήνες η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας µοιάζει να έµαθε
πράγµατα. Κατάλαβε πως τους πρόσφυγες δεν τους έφερνε ο
ΣΥΡΙΖΑ, δεν τους έφερνε η κ. Χριστοδουλοπούλου, ο Μουζάλας
ή εγώ. Τους φέρνουν οι πόλεµοι, τα αντιδηµοκρατικά καθεστώτα,
η φτώχεια πέρα από κάθε όριο, η κλιµατική κρίση. Δείχνει να κα-
τάλαβε πως το ζήτηµα είναι διεθνές και ευρωπαϊκό και χρειάζεται
να εκδηλωθεί έµπρακτα η αλληλεγγύη όλων των ευρωπαϊκών
κρατών, έστω και υπό την απειλή γενικότερων κυρώσεων. Δεν
µπορούµε να δεχτούµε πως οι χώρες του Βίζεγκραντ µπορούν
να αρνούνται τις υποχρεώσεις τους και να περιπαίζουν τα αν-
θρώπινα δικαιώµατα ατιµωρητί. Αυτές οι κυβερνήσεις απειλούν
την ευρωπαϊκή συνοχή.

Την ίδια, όµως, ώρα που η Κυβέρνηση κάνει τη σκέψη της και
τη ρητορική της ένα βήµα µπροστά, την ίδια ώρα Βουλευτές και

στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας θυµούνται τον προ µηνών εαυτό
τους και κάνουν πολλά βήµατα πίσω.

Τι να πω για τον νόµο περί ασύλου, που σε πολλά άρθρα είναι
στο κάτω όριο της νοµιµότητας και αρκετά άρθρα φλερτάρουν
µε το όριο της διεθνούς παρανοµίας. Τι να πω για δηλώσεις που
θέλουν να χαϊδέψουν ακροδεξιά αυτιά, µπας και συγκρατήσουν
καµµιά χρυσαυγίτικη ψήφο.

Κύριε Υπουργέ, πάνω στο αφήγηµα των εισβολέων και του
δήθεν εξισλαµισµού, φασίστες και ρατσιστές προσπαθούν να
επανέλθουν και να παραπλανήσουν τον λαό µας. Έχουµε λίγες
δεκάδες αντιδρώντων σε διάφορες πόλεις µε µεγάλη ιστορία
προσφυγιάς και αλληλεγγύης, που θα δυσκολέψουν ή που δυ-
σκολεύουν το έργο σας. Τώρα, βέβαια, τελευταία έχουµε και
τους «ενωµένους χοιρινοµεθύστακες» στα Διαβατά και έτοιµα
µέσα µαζικής ενηµέρωσης πρόθυµα να τους προβάλουν. 

Είµαι σίγουρος πως ο δηµοκρατικός κόσµος θα τους αποµο-
νώσει, θα αντισταθεί και θα τους τιµωρήσει. Όµως και η Κυβέρ-
νηση πρέπει να προχωρήσει τη σκέψη της και να πει την αλήθεια
-και σας το λέω- για το έργο που µου είπατε ότι αναλαµβάνετε.

Οι πρόσφυγες και οι µετανάστες δεν είναι οι εισβολείς, ούτε
θέλουν να αλλοιώσουν τίποτα και πρέπει να το πει η Κυβέρνηση.
Είναι οι κατατρεγµένοι αυτής της Γης. Χρειάζονται προστασία
και αλληλεγγύη και όσοι έχουν δικαίωµα διεθνούς προστασίας,
να το πάρουν και όσοι δεν έχουν, να επιστραφούν µε νόµιµο
τρόπο.

Οι πρόσφυγες και οι µετανάστες δεν απειλούν τη δηµόσια
υγεία. Οι πρόσφυγες και οι µετανάστες δεν ανεβάζουν την εγ-
κληµατικότητα. Τα παιδιά τους πρέπει να πηγαίνουν σχολείο, να
εµβολιάζονται, να νιώθουν ασφάλεια και στοργή -είναι ζήτηµα
τιµής για την Ελληνική Αστυνοµία να συλλάβει τους άθλιους που
µαχαίρωσαν παιδάκι και του είπαν να µην ξαναπάει στο σχολείο-
και όταν και όσοι επιστρέψουν στην πατρίδα τους ή πάνε σε άλλη
χώρα, να έχουν την εικόνα µιας Ελλάδας της αλληλεγγύης, της
δικαιοσύνης και της ανθρωπιάς.

Και αν κάποιος µου φέρει ένα αντιπαράδειγµα, να σκεφτεί πως
όσα υποστηρίζω είναι ο κανόνας και το αντιπαράδειγµα είναι η
εξαίρεση που επιβεβαιώνει τον κανόνα.

Τα λέω αυτά γιατί αναλάβατε ένα πολύ βαρύ έργο. Δεν ξέρω
αν αυτό σηµαίνει και µία γενικότερη ανατροπή στη διαδικασία
της Κυβέρνησης, αλλά αυτό δεν µε νοιάζει, εµένα µε ενδιαφέρει
η αποτελεσµατικότητα. Αναλαµβάνετε ένα πολυέργο. Πρέπει να
σταθούν, όµως, δίπλα σας και οι τοπικές κοινωνίες και να µην πα-
ραπλανούνται από ξενοφοβική και ρατσιστική ρητορική.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κύριε Στεφανή, έχετε τρία λεπτά στη διάθεσή σας.
ΑΛΚΙΒΙΑΔΗΣ ΣΤΕΦΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ξεκινώ, κύριε Βίτσα, από αυτό το οποίο περιγράψατε στην

αρχή λέγοντας ότι η συνεργασία και η κατάσταση εκτός ελέγχου,
όπως περιγράφηκε, δεν συµβαδίζουν.

Θα ήθελα να αναφερθώ λίγο σε αυτό. Συνεργασία: Υπάρχει
συνεργασία; Βεβαίως και υπάρχει. Πώς η συνεργασία αποτυπώ-
νεται; Με την αποτελεσµατικότητά µας. Πώς αποτυπώνεται η
αποτελεσµατικότητά µας; Έχουµε ένα σχέδιο, το οποίο το εφαρ-
µόζουµε. Ήδη την εβδοµάδα που πέρασε χίλιοι εκατόν ενενήντα
τρεις άνθρωποι µεταφέρθηκαν. Ήδη την εβδοµάδα που διανύου-
µε εξακολουθούµε µε σχέδιο, το οποίο εφαρµόζουµε σκληρά, να
το υλοποιούµε.

Έρχοµαι, όµως, στο δεύτερο κοµµάτι της αρχικής σας δήλω-
σης, την κατάσταση εκτός ελέγχου. Σε ό,τι αφορά την κατάστα-
ση εκτός ελέγχου, θέλω να αναφέρω κάποια στοιχεία τα οποία
παρουσιάστηκαν και από τον Κυβερνητικό Εκπρόσωπο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Δεν το
είπα εγώ. Ο Χρυσοχοΐδης το είπε. Μην το βάζετε στο στόµα µου.

ΑΛΚΙΒΙΑΔΗΣ ΣΤΕΦΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας):
Όχι, κύριε Βίτσα. Λέω, όµως, ότι έτσι ξεκινήσατε την εισαγωγή
σας. Εγώ θέλω να δείξω γιατί το είπε ο κ. Χρυσοχοΐδης.

Υπάρχουν αυτή τη στιγµή εξήντα οκτώ χιλιάδες εκκρεµείς αι-
τήσεις για άσυλο. Υπάρχουν δεκατέσσερις χιλιάδες προσφυγές
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στην αρµόδια υπηρεσία αιτηµάτων και υπάρχει µία διαδικασία
δυόµισι χρόνων για να καθοριστεί δικάσιµος. Στα τέσσερα χρόνια
τα οποία πέρασαν είχαµε χίλους οκτακόσιους έξι ανθρώπους, οι
οποίοι επεστράφησαν.

Κατανοούµε, λοιπόν, ότι όντως είναι µία κατάσταση που οφεί-
λουµε να τη διαχειριστούµε. Τη διαχειριζόµαστε µε σοβαρότητα
και µε πλήρη εφαρµογή στο σχέδιο το οποίο έχει εκπονηθεί και
µε εξαιρετική συνεργασία.

Σχετικά µε τα αποτελέσµατα θα επαναλάβω αυτό που λέει και
ο κύριος Πρωθυπουργός, το οποίο είναι και προσωπικό µου πι-
στεύω: Δεν µιλάµε, αφήνουµε τα έργα µας να µιλήσουν και τα
έργα µας µιλάνε και θα µιλήσουν.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εγώ ευχαριστώ.

Σας ευχαριστώ και τους δύο. Καλή συνέχεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-

γίας της Βουλής, είκοσι πέντε µαθητές και µαθήτριες και τρεις
συνοδοί καθηγητές από το Λύκειο της Σχολής Ξενοπούλου.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η πρώτη µε αριθµό 166/4-11-2019 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Α’ Πειραιώς του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς κ. Θεόδωρου Δρίτσα προς τον Υπουργό Εθνικής
Άµυνας, µε θέµα: «Κατάργηση του Ενιαίου Διοικητικού Τοµέα
(ΕΔΤ) του ΥΠΕΘΑ» δεν θα συζητηθεί κατόπιν συνεννόησης του
Υπουργού µε τον Βουλευτή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 10.51’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Παρασκευή 8 Νοεµβρίου 2019 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο ερ-
γασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαί-
ρων ερωτήσεων.
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